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Referendum bo!
PODRUŽNICA ZA KOROŠKO 

SLOVENJ GRADEC

VESELE PRAZNIKE IN 
SREČO V LETU 1996!
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JeBemTi Zakonodajo, ki omogoča 
ustanavljanje parlamentarnih komisij za 
ugotavljanje vzrokov in posledic preteklih 
afer, škandalov, ilegalnih dejanj in legal
nih sodnih procesov.

Kako naj laiki razvozlajo primere, ki 
jim pravosodni aparat ni kos?
Zakaj poslanci na sejah komisij o razisko
vanju ozadja afer, škandalov itd. tratijo 
čas novinarjev in denar davkoplačeval
cev? Tovrstnega “prodajanja megle” tudi 
naivni volilci ne rabimo več.

V pravni državi oškodovanci najamejo 
advokate, tožijo državo za odškodnino in 
po njenem prejemu ponudijo roko sprave 
vsem, ki jo želijo stisniti.

Po ustavi so določene pristojnosti 
predsednika države, poslancev in sod
nikov, pa tudi nas državljanov. Vsak naj 
se drži svojega posla. Če ne, bom iz 
državljanske neposlušnosti odpovedal 
časopis, zapečatil TV in radio in na dan 
volitev ves dan prespal. Tako mi BOG 
POMAGAJ!

# Politiki najdejo stične točke z ljudstvom le pred volitvami.
# Ali je človek, ki pripravlja jedi z vegeto ■ vegetarijanec?
# Revež je človek, ki lahko veliko potrebo opravlja ■ le po malem.
# Ne vem, ali imajo krščanski demokrati napačne predstave o 

koaliciji ali koalicija o njih.
# Misli kritično • govori pohvalno!
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Ravne na Koroškem 
Glavni in odgovorni urednik 
Vojko Močnik.
Računalniški prelom:
Grafični studio Ivko, Ravne.
Tisk: Trskama ODTIS Ravne.
Naslov uredništva:
Ravne na Koroškem, Prežihova 24, 
tel.: 0602/22-999, fax: 22-904.
Na osnovi mnenja Republiškega 
sekretariata za informiranje, št. 
23/105-92, šteje časopis med 
proizvode iz 13. točke tarifne št. 3, za 
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V Ospredju

Naša anketa

ZDRAVJE 
IN MIR V 
LETU 96

Na koledarju smo obrnili xadnji list 
in do novega leta le še odštevamo. 
December pa je v marsičem najlepši 
mesec, saj prinaša veselje in radost 
v čarobnem vzdušju prednovoletne
ga casa. Kdo se ne bi veselil prazno
vanja božičnih praznikov, pa najbolj 
nore noci starega leta. December je 
tudi cas, ko delamo obračune o 
opravljenem delu ter ugotavljamo, 
kakšno je bilo odhajajoče leto, in kaj 
pričakujemo v novem letu.

Jurij Berložnik, Barbara Brusnih, Tadej Sekavčnik in Polonca Čuješ

Primož Podjavoršek, Jure šmon, Milka Prošt in Stanko Beline

0 tem smo povprašali tudi naše no
voletne anketirance:

.JURIJ BERLOŽNIK, Prevalje, 
maturant gimnazije Ravne v letu 
1996:
“Ko bom potegnil črto pod leto 95, 
bom imel kar nekaj vzrokov za 
veselje. Na naslednje in na ostala 
leta gledam s svetle plati in menim, 
da bomo mladi v prihodnosti s svo
jim delom dokazali, da je tudi na 
Koroškem v ekonomskem smislu 
moč uspeti. Nismo obremenjeni z 
ideološkimi prepričanji in zamera
mi, ki se jih bodo naši starši zaradi 
preteklosti le težko znebili.”

BARBARA BRUSNIK, voditelji
ca Koroškega radia:
“A letošnje leto? Ja, do neke mere 
je bilo uspešno, nekatere stvari pa 
bo treba še uresničiti. Sicer pa pra
vijo: Če si kaj res močno želiš, se ti 
zagotovo uresniči. Nenazadnje pa 
nič ni tako nemogoče, da ne bi bilo 
vredno tvegati. Včasih je treba 
računati tudi na srečo, predvsem pa 
na samega sebe.”

TADEJ SEKAVČNIK, študent

strojništva. Slovenj 
Gradec:
“Z letom, ki se pravkar 
izteka, sem kot študent 
zadovoljen. Tu in tam 
so bile majhne težave, 
vendar sem jih pre
brodil, v svoje zado
voljstvo. Kaj naj rečem 
drugega: Mislim, da 
moramo mladi gledati v 
prihodnost, ki pa je za 

mnoge zaskrbljujoča. Težko je 
dobiti službo, primerno za poklic, 
katerega pridobivaš v študijskih 
letih. Sicer pa, če bo zdravje, potem 
bo vse!”

POI.ONCA ČUJEŠ, upokojenka, 
Slovenj gradeč:
“Ko si ob novem letu voščimo, mi 
izrečeni besedi zdravje in mir veliko 
pomenita. Mislim, da si vsi želimo 
le zdravja in miru. Če je to, potem 
se mi zdi, da je človek najbogatejši 
na svetu. Vendar mislim, da se tega 
mnogi vse premalo zavedajo. V 
pričakovanju novega leta naj bo v 
vseh družinah lepo in veselo novo
letno razpoloženje. Pa ne samo v 
novem letu, ampak vse leto.”

PRIMOŽ PODJAVORŠEK,
uslužbenec Foto Tabor, Stari trg: 
“Lahko rečem, da je bilo za mene 
leto 1995 dokaj uspešno, tako na 
poslovnem kot zasebnem področju. 
Za vse to mora poskrbeti človek 
sam. Za prihodnje leto si bolj želim.

da bi tudi stranke, ki prihajajo v naš 
foto studio, imele zaupanje v naše 
strokovno in kvalitetno delo.”

.JURE ŠMON, dijak, Podgoije:
“Že kot otrok sem se novega leta 
zelo veselil, saj je to praznik veselja. 
Letošnje novo leto pa bo zame še 
poseben dogodek, saj bom v letu 
1996 končal trgovsko šolo. 
Naj večja želja mi je zagotovo ta, da 
bi dobil tudi zaposlitev, posebno v 
teh hudih časih, ko primanjkuje 
primernega dela. Zato naj novo leto 
prinese veliko novih zaposlitev.”

MILKA PROŠT, kmetica. 
Gradišče:
“Na svetu je toliko grozot, vojn in 
nasilja, da se človek včasih samo še 
sprašuje, kam vse to vodi. Vojna v 
Bosni je zadosten dokaz, da je 
človek človeku največji sovražnik.

Jaz osebno mislim, da smo prav 
zaradi tega najbolj potrebni božjega 
miru: če je mir, je zagotovo to 
največje bogastvo. Leto 95 ni bilo 
naj lepše, zato v letu 96 kar največ 
zdravja in miru!”

STANKO BELINC, upokojenec, 
Mežica:
“Ob vstopu v novo leto imamo 
veliko lepih želja. Mednje gotovo 
sodi zdravje, ki je za nas upoko
jence na jesen življenja še kako 
potrebno, da lahko uživamo težko 
prisluženo pokojnino. V letu 95 so 
večkrat le za nekaj odstotkov 
povečali pokojnino, kar se pri večini 
upokojencev, ki prejemajo najnižjo 
pokojnino, ni veliko poznalo. Zato 
želim, da bi v novem letu prejemali 
pokojnino, ki smo si jo zaslužili”.

F. JURAČ

gostinstvo DELALUT 
PREVALJE
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Komentar

REFRENDUM
V MEŽICI BOI

ako je na izredni seji 
sklenil Svet občine 
Mežica, potem ko je 
skupina petih svet

nikov sklicala izredno sejo, 
predložili pa so tudi listo s 
327 podpisi občanov, ki 
pobudo za referendum pod
pirajo. Seveda gre za znano 
pobudo Jožeta Krevha, ki se 
ni sprijaznil s tem, da se 
proti odprtju tovarne poli
uretanskih obročev ni 
izrekla že večina svetnikov 
na prejšnji seji.

No, nekateri so to hoteli popraviti 
in doseči ponovno glasovanje, 
vendar je “duh že ušel iz stek
lenice”. Podpisi so bili zbrani, 
legitimnost je bila zagotovljena 
(tako župan), stroški bodo menda 
“okoli 200.000 SIT”. Določen je 
tudi že datum refrenduma - 11. 
febmar prihodnjega leta.
Brez zapletov seveda ni šlo tudi 
tokrat. Skupina svetnikov LDS je 
zahtevala jasno oblikovano refe
rendumsko vprašanje, saj bi se 
znalo zgoditi, da bi ob takšnem, 
kot je bilo predstavljeno ob zbi
ranju podpisov, uspel referendum 
pomenil zgolj to, da so Mežičani 
proti svečani otvoritvi tovarne. 
Referendusmko vprašanje se bo 
zato glasilo takole: “ALI STE ZA 
IZGRADNJO TOVARNE POLI
URETANSKIH GUM AERO- 
LASTIC EUROPA V MEŽICI?

Še pred soglasno potrditvijo 
dogovorjenega smo zvedeli, da je 
županu uspelo narediti občino za 
stranko v postopku, ki lahko 
izrazi svoje pomisleke o namera
vani tovarni in da bo potrebno 
argumenirati dvome v njeno 
ekološko neoporečnost. O 
pritožbah občine bodo seveda 
odločali upravni organi.

V Mežici torej referendum o 
razpoloženju do nameravane

nove tovarne bo. Celo najbolj 
goreči zagovorniki “proti” so 
prisegali, da bodo sami poskrbeli 
za dobro informiranje Mežičanov, 
jasne naj bodo vse prednosti in 
slabosti tovarne poliuretana, LDS 
je edina menila, da je v tem 
primeru referendum kot oblika 
odločanja zlorabljen.

Na tej isti izredni seji so mežiški 
svemiki spregovorili tudi o baldi 
na Glančniku, ki je davnega leta 
1964 postala tudi čmo odlagališče 
topilniške žlindre. Odkar v 
Žerjavu ni več visoke peči, so 
postale žlindre iz bobnaste peči 
za okolje moteče, saj žveplove 
spojine v stiku z vodo razpadajo. 
Na baldi pa se dogajajo še drugi 
procesi, ki so povezani z odla
gališčem: tlenje in gorenje drugih 
materialov, tudi organskih, na 
čmo odloženih na Glančniku. Na 
seji smo zvedeli še, da gre morda 
tudi že za onesnaženje podtal
nice, saj v Mežici, v kleteh 
stanovanjskih hiš pod Glančni- 
kom menda že smrdi po žveplu...

Vodilni možje topilnice niso skri
vali dejstev, priznali, da gre za 
onesnaževanje, ki moti tudi njih, 
povedali pa tudi, da je odlaganje 
odpadkov zanje eksistenčnega 
pomena. Brez odlagališče lahko 
topilnico kar zaprejo.

Občinski svet je vzel na znanje 
njihove težave in prizadevanja, da 
bodo problem rešili do konca pri
hodnjega leta, izgovoril pa si je 
privilegij, da bo v začetku novega 
leta zvedel, kdaj točno to bo. □

Edi ProSt

V tem tednu je 
pričelo na 

Glančniku močno 
tleti, odlagališče 

pa je težko 
obvladljivo!

GROFU, KAR 
JE GRO
FOVEGA...
Piše: Vojko Močnik

Ali je naključje, da so se kolesa denacionalizacije pričela lomiti ravno na 
grl)i grofa Thuma, je vprašanje, ki je v zadnjih dveh tednih gotovo 
mučilo marsikatero strankarsko glavo v beli Ljubljani. Vprašanje 
vračanja posesti tujcem je naenkrat tako okupiralo poslance v 
Državnem zltoru, da so se strasti razvnele do konca, da so letele gioire 
besede, žalitve in obtoževanja. Kako to, da so se v Ljubljani zganili šele 
po alarmantnih časopisnih pozivih in reakcijah jeznih Korošcev na 
predstavljeno možnost vračila tisočev hektarjev gozda ob Meži neke
mu grofu, za katerega Ljubljančani doslej še slišali niso?
Tisti, ki smo sedeli na sestanku s poslanci v Črni, na izredni seji 
občiskega sveta, imamo ta privilegij, da so nam odgovori na zgornja 
vprašanja nekoliko Ixrlj jasni. Izjemno hitro je namreč sledila reakcija 
najmočnejše slovenske stranke, s Kopačevo sicer za lase privlečeno 
razlago dosedanjega (pre)ležemega odnosa do vračanja veleposesti 
(zaradi česar Ixxìo potrebne revizije nekaterih že izvedenih denacionali
zacijskih postopkov), vendar z že izdelanim stališčem, ki se je kasneje 
izkristaliziralo v predlogu za triletni moratorij pri vračanju večjih poses
ti. Dogodki so pokazali, da so koroški poslanci (Topler, Sušek, 
Petrovič) držali besedo in so s svojo dejavnostjo v Ljubljani postavili 
stvari na pravo mesto - za nekatere pa očitno na glavo. Glede na to, da 
je sestanku v Črni prisostvoval tudi velenjski poslanec Franc Avberšek, 
sicer član poslanske skupine ZLSD, ki je napovedal, da se zadeve s 
poenotenim pristopom zainteresiranih strank še dajo rešiti, je ljubljanski 
zasuk v državnem zbont že bolj razumljiv.
Ne lx>m trdil, da je bilo o vsem odločeno že na čmjanski izredni seji, ki 
bi jo v tem pogledu lahko razglasili kar za zgodovinsko(0, vsekakor pa 
ljubljanska nategovanja niso prinesla kaj bistveno novega v zvezi s tem, 
kar je bilo v Čmi povedano. Avberšek je končno že tam dejal, da ne bi 
dal roke v ogenj, da lx> večina poslancev državnega zlxtra proti vračilu 
zemlje in gozdov tujim veleptxsestnikom, kljub jasno izraženi volji ljudi 
o tem vprašanju.
Pričakovati je, da bodo ravno zaradi občutljivosti zadeve in izraženega 
javnegi mnenja nekatere stranke pričele spreminjati svoja stališča ali pa 
Ixxlo vsaj zelo previdne pri izjavah. To še posebej velja za koroško 
okolje, kjer je negitiven odnos do tuje (grofovske) gosposke zgcxlovin- 
sko vcepljen v zavest ljudi. Strankam, ki so se s predlogom moratorija 
izpostavile v Ljubljtmi, se tu seveda ni trd ra na novo opredeljevati, zaz
nati pa je premike predvsem pri SLS in demokratih. Zaradi nerodnih 
izjav dr. Pučnika so nekoliko Ixrlj zvezanih rok pri SDSS. Priznati je 
treba, da so v najmanj zavidljivem položaju slovenski krščanski 
demokrati, ki se kaj hitro lahko ujamejo v vrženo past. Če se opredelijo 
proti vračanju zemlje in gozdov grofu Thumu, se morajo iz doslednosti 
tudi proti vračanju posesti Cerkvi, če zagovarjajo vračanje Cerkvi, mora
jo ptxlpreti tudi vračanje grofu. Javne in jasne opredelitve iz razumljivih 
razlogov ni pričakovati.
Pri vsem tem je najbolj zaskrbljujoče to, da si stranke kostanj v žerjavici 
potiskajo iz roke v roko. Levica dolži za nedorečen zakon stranke 
bivšega Demosa, desnica pa napada vlado zaradi dopuščanja nepravil
nosti pri dajanju državljanstev in vračanju veleposesti. Pavšalne obtožbe 
letijo tudi na upravne enote, kisov vsej zmešnjavi še najmanj krive. Če 
bo namreč takšen ukaz z vrha, Ixxlo pač dale grofu, kar je grofovega in 
Cerkvi kar je cerkvinega.. .□
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PA - GAT, d.o.o. Slovenj Gradec 
41-276, 41-055

PA-GAT RESTAVRACIJA 
BELLEVUE, Slovenj Gradec

Vabimo vas na pester zabavno - glasbeni 
gastronomski program:

26. 12. Od 20. ure dalje večerja ob svečah.
Glasba (božične in Slomškove pesmi): 
Tercet ansambla Slovenija.
Gost večera: Marko Galic

27. 12. Od 20. ure dalje večerja ob svečah.
Glasba: Poplaz - citre.

28. 12. Od 20. ure dalje večerja ob svečah.
Glasba: Karli Gradišnik

29. 12.

30. 12.

31. 12.

01.01.

Od 20. ure dalje glasba za ples.

Od 20. ure dalje glasba za ples.

Od 20. ure dalje SILVESTROVANJE. 
Glasba: Ansambel STIL 5. 
Rezervacije: 4.400,00 SIT 
Od 20. ure dalje NOVOLETNI PLES.

iišOSoro®

IpipasinxawajijJs
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Hinko MURKO, Slovenj Gradec, o 0602 41 103 
GOSTILNA Z DOLGOLETNO TRADICIJO

&e hn/icwoča x,a o/iu/t. in x,e/i 
ueie/e ooiticvte in ncwc/é/me/trax tu/je

Vsem sodelavcem v 
občini Podvelka-Ribnica 
ter našim občanom se 

zahvaljujem za 
sodelovanje v letu 1995. 

Vsem skupaj želim vesele 
praznike ob izteku leta 

ter srečno 
in zadovoljno 1996!

Anton Kovše

AvtocenterMeh !\\\ ''
®063 852 955, 856 824 Au01

s©[?\)733 8gD [p ff (D d (L j) (D
Avtocenter Meh d.o.o., 63320 Velenje, Koroška 7b

VESELE BOŽIČNE 
PRAZNIKE IN SREČNO 
NOVO LETO VAM ŽELI 

KOLEKTIV 
AVTOCENTRA MEH.

Tudi v letu 1996 Vaš 
w Audi partner.

6 - 23/95 PREPIH



Aktualno

NA KOROŠKEM 20 TISOČ 
TELEFONSKIH NAROČNIKOV

Prvi klic ob 600 tisočem telefonskem priključku v državi in 20 tisočem na 
Koroškem je pripadel Srečku Mlačniku, direktorju Koroškega doma starostnikov 

v Čmečah. Ob njem stoji direktor Telekoma Slovenije Adolf Zupan.

He zgodi se ravno vsak 
dan, da bi na Koroškem 
imeli kakšno osrednjo ali 
odmevno slovesnost. 
Telekom Slovenije pa se je 
nedavno odločil, da bo v 
Domu starostnikov v 
Črnecah priključil šeststoti- 
sod telefon v Sloveniji in 
hkrati dvajsettisod telefon 
na Koroškem.

Seveda ta dogodek ni kar tako. 
Slovenija se s to Številko ali z 
nekaj več kot 30 telefoni na sto 
prebivalcev že uvrSča med sred
nje razvite evropske države in je 
že dohitela nekatere telekomu
nikacijsko slabše razvite države v 
Evropski uniji. Pri nas izstopata 
omrežni skupini Koper in 
Ljubljana z 39,2 oziroma 37,6 tele
fonskih priključkov na sto prebi
valcev, na repu pa je 
murskosoboška omrežna 
skupina. Na prelomu stoletja naj 
bi Slovenija že dosegla številko 40 
telefonskih naročnikov na sto

prebivalcev, zagotavljajo v 
Telekomu.

In kakšno je stanje na Koroškem? 
Telekom Slovenije ima devet 
poslovnih enot in ena od njih je 
tudi mariborska enota z dvema 
omrežjema: 062 in koroško 
omrežno skupino 0602. Koroška 
območna enota mariborske 
poslovne enote ima sedež v 
Slovenj Gradcu, telefonska 
omrežna skupina 0602 pa ima 
vozlišča v Dravogradu, Radljah ob 
Dravi in na Ravnah, kjer je tudi 
glavna telefonska centrala. V regiji 
je tudi dvajset avtomatskih tele
fonskih central s skupno 
zmogljivostjo 24.242 naročniških 
telefonskih priključkov, medtem 
ko je bilo prav te dni v promet 
vključenih 20 tisoč naročnikov. 
Na Koroškem je sedaj na sto pre
bivalcev 26,9 telefonskih 
naročnikov, kar je nekoliko 
slabše kot je že omenjeno sloven
sko povprečje.

Sicer pa je v zadnjem času za 
Koroško značilno pospešeno

ŠTEVILO TELEFONSKIH NAROČNIKOV
število naročnikov povečanje v letu 1995

Telekom Slovenije 600.000 30.524
PE Maribor 103.291 5.102
Koroška 20.000 669

TELEFONSKI NAROČNIKI/100 PREBIVALCEV
Telekom Slovenije 30,3
PE Maribor 26.9
Koroška 26.9

Statistika ob jubileju

posodabljanje in uvajanje digita
lizacije telefonskega omrežja. Na 
Koroškem je sedaj 16.570 
naročniških telefonskih pri
ključkov že digitalnih, sedem cen
tral z zmogljivostjo 7.672 pa je še 
analognih. V odstotkih to 
pomeni, da ima Koroška že 68 
odstotkov zmogljivosti digita

liziranih, kar pa je nad sloveaskim 
povprečjem.

Na Koroškem je tudi 44 javnih 
telefonskih govorilnic, od tega 33 
na žetone in 11 na kartice s 
čipom.□

(ek)

ŽUPAN CUCINE 
PAVNE - PREVALJE
HAI A A t i l i

SE /Al >1 H II CDCANCM 
ZA SCDELCVANJE 

V LETU 1995.

I I ZAI I II ili LETA 
ŽELIM VSEM VESELE 
BCŽICNE I I A/MI1 
IN BSBEBCV M I NC

NCVC U ti
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RAFAELA JAMNIKAR.
Gosposvetska cesta 4, Mežica:
“V Mežiški dolini v teh dneh na 
veliko razpravljamo o vračanju 
gozdov grofu Thurnu. Mislim, 
tla za vrnitev gozdov sploh ni 
zakonske podlage, zato sem 
tudi sama proti vračanju. Moji 
strici so bili zaposleni pri grofu 
in so mi veliko pripovedovali, 
kako jih je izkoriščal. Če bomo 
tako radodarno vračali gozdove 
naših pradedov grofom in vele
posestnikom - tujcem, potem 
vemo, da bomo Slovenci 
sčasoma izginili. Vsako 

odtujevanje je boleče 
in škodljivo.”

K® £)(£) £)(?(£)2CrM(ji)

Pridi, dedek, prosim, najprej k meni...

Pridi, prosim, dedek najprej k 
meni, želi in tiho upa večina 
naših otrok, ki v teh dneh 
nestrpno pričakujejo najbolj 
željene obiske v letu.
Tako je tudi z otroki v naših 
vrtcih. Le da se ti na prihod 
dedka Mraza in Božička orga
nizirano pripravljajo. Na Muti 
so zato imeli teden odprtih 
vrat, kamor so povabili ma
mice, očete, pa skupaj s starši 
otroke, ki nimajo možnosti 
obiskovati vrtca, da so doživlja
ji predpraznično pripravljanje 
na veliki dogodek. Vsak dan se 
je dogajalo gore zanimivih reči, 
ki so po vtisih druga prehite
vale drugo. Poslušati gledališko 
predstavo niso mačje solze, 
narediti prelepe okraske za 
novoletno jelko v likovni 
delavnici in jo okrasiti na 
prostem, zahteva prave 
mojstre. A otroci na Muti to so, 
zato Rdeča Kapica, Ostržek in 
še mnogi pravljični junaki v 
pravljični vasici pred vrtcem na 
Muti niso nič žalostni, ker so 
postavljeni v sneg in v mraz. ..
A največja radost je peči z

Bom enega ponudila dedku in enega Božičku 
Foto: Metka Pavlič

mamico. O, kako je to lepo! 
Jajček, joj, da ne pade na tla!, 
razbijem v skledo, dodam slad
kor in stehtam moko. Pa kuhal
nico vzamem v roke in mešam 
in mešam.... Teta Micka segreje 
pečico, da se moji piškoti zlato 
rumenijo zapečejo.

Vam diši, kajne? Mmmm, so 
dobri!!!

Tudi doma, mami, speciva 
takšne. Bom enega ponudila 
dedku in enega Božičku, 
premišljuje mala Tina iz Mute.O 

T. Repnik- Vrhnjak

p® mwm
V občini Ravne-Prevalje je bil na zadnji seji občinskega 
sveta konec novembra sprejet nov Odlok o plakatiranju.
Ni treba posebej razlagati, da se je dosedanja plakatna 
anarhija ali nekultura v polni meri odražala v vseh naseljih. 
Na vsakem koraku lahko srečaš prastare plakate, tako da se 
še danes lahko vidi, kateri cirkus je gostoval na Ravnah pred 
15. leti.
Novi odlok uvaja bistveno strožji red, saj bo vsaka stranka, ki 
namerava namestiti plakate, molala le - te najprej predložiti 
na občino v potrditev, plačati komunalno takso, šele nato jih 
bo smela namestiti. Plakate bo dovoljeno namestiti le na 
javnih oglasnih deskah (za te skrbi občina) ali na dodatnih 
panojih, ki jih lahko pravne ali fizične osebe same postavijo 
(seveda z dovoljenjem Upravne enote Ravne na Koroškem). 
Po navedenem odloku je med drugim prepovedano:
- postavljanje objektov za plakatiranje (panojev, oglasnih 
desk, oglasnih omaric, itd.) brez dovoljenja Upravne enote 
Ravne na Koroškem,
- nameščanje plakatov ter ostalih objav brez predhodne 
potrditve na občini,

- nameščanje plakatov izven javnih
ali dodatnih oglasnih desk (zlasti 1. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
je prepovedano plakatiranje in
pisanje grafitov na fasadah in ste
nah, drevesih, ograjah, stebrih, na prometnih in nepromet
nih znakih - torej na vseh mestih, ki niso posebej namenjena 
za plakatiranje),
- metanje letakov iz letala,
- prekrivanje ali trganje plakatov, ki še niso zastareli,
- nameščanje plakatov, ki reklamirajo tobačne izdelke in 
alkoholne pijače
Plakati, obvestila, transparenti itd. morajo biti jezikovno in 
estetsko ustrezno oblikovani, sicer jih lahko občinski organ 
zavrne.
Za kršilce odloka so predvidene tudi dokaj stroge kazni:
- za pravne in civilnopravne osebe od 10.000,oo do 
30.000,oo SIT,
- za odgovorno pravne in civilnoprvne osebe pa od S.OOO.oo 
do 5.000,oo SIT.
Za fizične osebe je predvidena kazen od 3.000,oo do

Tako okrašena fasada ni nikomur v ponos...

5.000,oo SIT.
Za preprečitev plakatne stihije in nereda bo morala svoje 
prispevati tudi občina. V šestih mesecih od sprejetja odloka 
bo morala poskrbeti za zadostno število javnih oglasnih 
desk, hkrati pa odstraniti vse ostanke starih plakatov, ki kazi
jo videz naselij.
S tem prispevkom želimo opozoriti javnost, zlasti pa vse 
stranke, katerih dejavnost je bolj ali manj tesno povezana s 
plakatiranjem, da bo odlok objavljen v decembru letos in bo 
torej pričel veljati z novim letom. Kajpak si želimo, da bi ta 
članek (in seveda sam odlok) naletel na razumevanje in da bi 
bilo čimmanj prijav sodniku za prekrške.
Stranke hkrati obveščamo, da se v zvezi z izvajanjem novega 
odloka lahko obrnejo po informacije na občino Ravne- 
Prevalje, tel. št. 21-621.

KOMUNALNI INŠPEKTOR 
Jože Lesjak
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Zavod za odprto družbo ter soorganizatorja Nedeljski dnevnik in 
Združenje radijskih postaj v Sloveniji so pripravili natečaj za najboljšo 
kontaktno radijsko oddajo na temo marginalnih skupin. Prvo nagra
do v znesku 1300 dolarjev je osvojil Koroški radio Slovenj Gradec z 
oddajo avtorice Jurke Fischer na temo prostitucije, pred Murskim 
valom iz Murske Sobote, ki se je lotil problematike ostarelih. Tretji je 
bil Radio Glas Ljubljane s temo o klošarjih.

Sodelovalo je sedem radijskih postaj, poleg naštetih še Radio Celje, 
Radio Trbovlje, Radio Triglav Jesenice in Radio 92 iz Postojne. Poleg 
glavnih so bile podeljene še posebne nagrade za pogum, idejo in 
izvedbo. Prejele so jih postaje iz Celja, Ljubljane in Murske Sobote.

Oddaje so bile na sporedu od ponedeljka 20. do nedelje 27. novem
bra v nočnih programih sodelujočih radijskih postajah, s tem da so 
bili med postajami vzpostavljeni tudi neposredni prenosi.

Oddaje je ocenjevala žirija v sestavi Boris Jesih z Inštituta za narod
nosti v Ljubljani, Tone Janežič iz Nedeljskega Dnevnika in Franc 
Hočevar z Inštituta za rehabilitacijo invalidov. Nagradni fond v skup
nem znesku 3500 dolarjev je prispeval Zavod za odprto družbo 
(Open society Fund) iz Ljubljane.

-vik

UiJiJOGfifLl<S)(r*3oQ

Šahisti Mute so v soboto zvečer 
odigrali šahovske partije za IV. 
Babičev memorial. Na dvana
jstih deskah so pomerili znanje, 
in rekli so, da je bilo tudi tokrat 
predvsem prijetno prednovolet
no druženje in tehtanje moči 
šahistov.
Povedali so, da je bila najboljša 
tolažila nagrada, velika klobasa, 
pokale pa so za letos priigrali: 
največjega Tone Mrakič, druge
ga je dobil Marjan Poklinek in 
tretjega Branko Ravnjak.
Sicer pa šah na Muti ni od 
včeraj. Takoj po drugi vojni je 
deloval šahovski klub z nekate

rimi odličnimi igralci. Ko smo 
preživeli klube in kotičke, so se 
šahisti sestajali pretežno v gostil
ni Nad klancem in že pred nekaj 
več kot dvajsetimi leti pričeli s 
Klančnikovim memorialom, ki 
je zaradi političnih ozkosti 
prenehal, vendar šah ni nikoli 
zamrl. Fantje, med njimi tudi 
Ervin Kokošinek, Janez Juvančič 
in drugi so v teh letih orga
nizirali vrsto takoimenovane 
“divje lige" in šah so igrali ne 
samo na Muti, morda še v več v 
bližnjem okolju. Najbrž so to bili 
za Muto najbolj uspešni šahovs
ki časi.O -kw

^®2C)[L®
MjgyKUM cp®i?a

Kar nekaj časa ga že imajo in nanj so silno ponosni, tako upravnica 
pošte ANKA VONČINA kot tudi vsi poštni dostavljači. Posebno 
veliko pa pomeni prav ROBIJU VOGRINU, saj z njim vsakodnevno 
razvaža pošto po bližnji in dalnji okolici.

Sleherni dan in ob vsakršnem vremenu mora Robi na teren tja pod 
obronke Doliča, pa Lošperga, Hude luknje, vse tja do Završ nad mis- 
linjo. Dnevno tako prevozi krepko čez 60 km od domačije do 
domačije. Pogosto je za te kraje ravno poštar vez s svetom kar je 
posebno pomembno pri ostarelih in bolnih ljudeh, zlasti v zimskem 
obdobju.
Dostavno vozilo mislinjski pošti veliko pomeni, posebno še, ker se 
je z njim servis poštnih storitev in uslug še kako izboljšal in pošto še 
bolj približal naslovnikom. Seveda pa z dostavnim vozilom Robi tudi 
v centru Mislinje razvaža pakete in nekatere večje pošiljke. In tudi to 
je nekaj.□ SJ.

Upokojenke in donite Društvo invalidov no Muti 
se letos zbirajo v krožku, v katerem prvenstveno 
preživljojo tedensko po nekaj prijetnih uric, ki jih 
porabijo predvsem zo spoznovonje vsega tiste
ga, kor je v danem trenutku najbolj interesont- 
no.Toko, denimo, to čos urejonje in aranžiranje 
doril, skrb zo rože... Sevedo se predojojo 
roztenim ročnim delom ter izmenjavi kuharskih

in podobnih receptov.
Za 26. december že pripravljajo prvo razstavo 
svojih ročnih del, ki jo bodo popestrile s fotografi
jami, predvsem pa za lepim kulturnim pro
gramom.
Končno imajo upokojenke na Muti tudi svoj 
pevski zbor, ki popestri domalo sleherno upoko 
jensko ali drugo prireditev v kraju.Q Jr. volit
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PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in liiateriale 
za zobozdravstvo s 
področij: 
PREVENTIVE 
KONSERVATIVE 
PROTETIKE 
ORTODONTUE

(^) lek d.d. DiutoBjainia

tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov dd. 
61117 Ljubljana, VerovSkova 57, p.p. 81 

telefon: (061) 168-21-61 
telex 39403

telegram: Lek Ljubljana 
telefax:: (061) 168-35-17

TRGOVSKO PODJETJE

KOROTAN
Čečovje 6, Ravne
Tel.: 0602 22 711.21 467, fax: 23 296

Izjemno bogata predpraznična ponudba 
prehrambenih artiklov, tekstila, igrač, 
galanterije, vsega darilnega programa po 
konkurenčnih in akcijskih cenah, je naše po
vabilo za vaš obisk v naših prodajalnah. Zelo 
se bomo potrudili za vas.

Ob tej 
priložnosti vam 
voščimo vesele 

božične 
praznike, 
srečno in 
uspešno

HDD®*
KOLEKTIV TP 

“KOROTAN” Ravne

VESELE IM BREZSKPBME 
PRAZMIKE VAM ŽELI 

ZAVAPOVALMICA TRIGLAV!

Z VAMI TUDI V LETU 1996, 
KEP ŽIVLJEMJE POTREBUJE 

VAPMOST
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Vile rojenice niso vedno tako rado
darne. Le redkim dajo toliko kot 
Francu Bartu, ki je pred kratkim 
slavil visok jubilej. Neizčrpna 
energija in zdravorazumskost, 
izredne komunikativne sposob
nosti in iskrivost so vrline, s kateri
mi se naš slavljenec ponaša.
Rodil se je v trdni in zavedni 
kmečko-trgovski družini v Šent
janžu. Tudi poreklu gre zasluga, 
da se je izoblikoval v uglednega 
moža. Ko je bil slovenski narod 
na preizkušnji, je Franc vedel, kje 
mu je mesto. Z dvema bratoma je 
odšel med pohorske partizane. 
Vrnila sta se dva, družino pa je 
okupator interniral v taborišče. 
Kot izredno sposoben gospo
darstvenik je v časih po vojni 
zasedal več pomembnih 
dolžnosti v gospodarstvu in 
upravi. Kot predsednik Okrajne 
zadružne zveze v Dravogradu je 
bil dobro zapisan pri mnogih 
kmetih od Podpece do Paškega 
kozjaka nad Doličem.

Dravograjčanom je bil trikrat 
spoštovan in priljubljen župan. V 
času njegovega županovanja in 
predsedovanja OZZ so se začeli 
in dokončali mnogi gospodarski 
in infrastrukturni objekti. Naj 
naštejemo samo nekatere: V tem 
času je bil zgrajen zdravstveni 
dom, javni vodovod, centralno 
skladišče, cesta v Trbonje in na 
Ojstrico, lemo kopališče (žal zdaj 
zasuto) zadružni domovi v Šent
janžu in Trbonjah, Dom borcev v 
Šentjanžu, blagovnica v Šentjanžu 
in Dravogradu. Izključno njegova 
zasluga pa je tudi ustanovitev 
godbe na pihala ZB v Šentjanžu, 
ki se je do danès razvila v eno 
izmed zelo uspešnih.
Na gospodarskem področju je bil 
uspešen direktor trgovskega pod
jetja, njegova zasluga pa je tudi, 
da se je v krizi obdržal Monter 
pod njegovim neposrednim vod
stvom.
Neumorno pa se je vedno boril 
za napredek svojega Šentjanža.

Krona njegovih prizadevanj je 
osnovna šola v tem kraju.
Vse to je lahko uspel, ker je bil 
vedno človeški, vsakomur 
dostopen in dovolj liberalnih 
pogledov na svet. Zaradi tega je 
imel vseskozi težave z nekaterimi 
ortodoksnimi politiki. Še sreča, da

so se našli tudi taki, kot je bil 
dipl.ing. Žavcer, ki so znali ceniti 
njegove sposobnosti in ga podpi
rali.
Čestitke ob njegovem visokem 
jubileju so mu prinesli mnogi pri
jatelji in znanci.
Pridružujemo se tudi mi.O (fj)

M@2§(g
Ob vsakem vremenu srečujemo Rudija 
Marzela iz Mislinje, kako se s svojo 
štirinožno prijateljico sprehaja po poti, 
ki vodi v Mislinjski jarek. Marsikdo se 
ob pogledu na psa in njegovo velikost 
nekoliko začudi, ker je to nekaj nevsak
danjega. Rudi pa se samo nasmehne in 
je še bolj ponosen na to svojo in 
družinsko psičko. Je ena redkih takšnih 
psov Sloveniji, samo nekaj jih je- 
NOVOFUNDLANCEV. Štiri leta je stara, 
70 cm ima v višino, pa na številki 71 kg 
se ustavi kazalec na tehtnici. Skratka, 
kar zavidanja vredne dimenzije. Sploh 
pa je Naja znana tudi po tem, da je 
odnesla že kar nekaj vidnih uvrstitev s 
številnih tekmovanj in pasjih razstav. 
Na mednarodni razstavi v Lendavi je 
1993 leta prejela še najvišje priznanje v 
svoji kategoriji “CAC”, kar pomeni 
odlično oceno. □ S. Jaš

lo (šosftji)©

V občini Podvelka - Ribnica so z nekaj manj kot 
180 milijonov tolarjev težkim proračunom že v 
letošnjem letu uspeli urediti kar nekaj investicij v 
takoimenovano cestno infrastrukturo.
Tako so s pomočjo sredstev iz naslova demograf
sko ogroženih, do katerih je ta občina vsekakor 
upravičena, uspeli zasfaitirati ulično cesto v 
Josipdolu ter ulico v Ožbaltu, kjer bodo prihodnje 
leto pričeli še z ureditvijo pločnika.
Ena izmed največjih investicij je vsekakor ureditev 
enega kilometra asfalta na takoimenovani gozdni 
cesti javnega značaja v Potočnikov jarek. Okoli 11 
milijonov tolarjev vredno investicijo, v kateri so 
poleg občinskega proračuna sodelovali tudi kra
jani, ki ob tej cesti živijo, so že zaključili.
V tem času, ko se pripravljajo predlogi poračunov
za prihtxlnje leto, se v občini Podvelka - Ribnica 
pripravljajo tudi projekti za ureditev dveh cest na 
relacijah Kapla - Ožbalt ter Hidroelektrarna Vuhred 
- Podvelka, ki naj bi v izvedlteno fazo prešli že v 
prihodnjem letu, saj si občina za ti dve investiciji 
obeta tudi nekaj sredstev iz naslova demografsko 
ogroženih območij.O T.K.
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Pet let po prvem postrojenju je Zveza vojnih veteranov vojne za 
samostojno Slovenijo v Radljah pripravila srečanje veteranov in svoj
cev padlih v osamosvojitveni vojni.

Goste je najprej pozdravil župan radeljske občine, spregovoril jim je 
predsednik slovenskih veteranov, domačini pa so jim pripravili lep 
kulturni večer.
Sodelovali so otroci vrtca Radlje, Kvatro saks* z Mute in seveda 
domači big-band v katerem igrajo mladi godbeniki iz Radelj.□

Kv

«MM®
siM&s*

V Čmi na Koroškem je bilo v petek, 15.decemhra, praznično srečanje z občani, starimi nad 
osemdeset let. Babice in dedke so s svojim prisrčnim nastopom razveselili najprej najmlajši, 
otroci iz vrtca .in šole. Župan Franc Stakne jim je zaželel vse najboljše tudi v prihodnje, 
največ pa zdravja in dobre volje. Nonet Čmjanski pobi jim je zapel venček koroških narod
nih pesmi.

Starejšim občanom so tako prisrčno čestitali čmjanski otroci

Pudgarjev Lojz je privabljal zimzelene melodije iz orglic, Pratnekerjev Lojz je raztegoval 
mehe svoje harmonike. Tudi zaplesali so, naši kaveljci in korenine. Predvsem pa so bili 
veseli svojih znancev sošolcev in prijateljev. Obujali so spomine iz mladosti, se hudomušno 
nasmejali ob pripovedovanju anekdot iz tistih dni. Bil je prijeten decemberski popoldan v 
prenovljenem klubu KRNES v Čmi na Koroškem.
Prireditev je organiziral Odbor za zdravstvo in socialno varstvo pri občini Črna na 
Koroškem v sodelovanju s krajevnimi organizacijami Rdečega križa, Karitas, Društva 
upokojencev in Društva invalidov.Q v

Zmaga Praft

OBČANOM MUTE IN 
OBČINSKIM SVETNIKOM SE 
ISKRENO ZAHVALJUJEM ZA 

SODELOVANJE V LETU 1995 IN 
JIM HKRATI ŽELIM VESELE 

BOŽIČNE PRAZNIKE, V 
NOVEM LETU 1996 PA OBILO 
SREČE, USPEHOV IN ZADO

VOLJSTVA V ŽIVLJENJU.
Ivan Draušbaher

VW 16(X) VARIANT - OLDTAJMER, registriran do V/96, let
nik 1970, atraktivno pobarvan, prodam za 2.500 DM.
Rodošek Bojan, Podgora 220, Kotlje, Ravne na koroškem 
® 0602-21-430

VELIKO USPEHOV IN 
ZADOVOLJSTVA V LETU 

1996 VAM ŽELI

/te
OjstbicA

Wclrovogrod
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Zgodilo se je pred petindvajsetimi leti.

Med ribniško kulturo, z dolgimi leti v domače navidezno robato 
življenje močno vraslo kulturno ustvarjalnost, je prišel Stane Sever. 
Bil je resnično velik filmski in gledališki igralec. Prvi, ki je ustvaril 
gledališče enega v našem okolju, ki je ponesel gledališče med ljudi, 
v vasi v planine in še kam.

Bil je nekako “težaven večer”, tiščalo je k snegu, pa so Ribničani, 
kmetje, priharji, holcarji in drugi napolnili dvorano.
Ogledali so si čudovito zadnjo predstavo, Krotko dekle - Dosto
jevskega. Koliko simbolike z resničnim koncem, ki je bil že tu, in 
kmalu po predstavi je na Ribnici na Pohorju umrl Stane Sever.
V njegov spomin ostaja gledališče. Iz leta v leto, četrt stoletja že. 
Mnogi slovenski in zamejski igralci sledijo njegovemu zgledu: 
koliko predstav, koliko ljudi in množica bogatih doživetij.
Pred štirimi leti je v spoštovanju do spomina in dela po Severju spre
jela skrb in obvezo ljubljanska Drama, ki je tudi letos z igralko Meto 
Vranič na ribniški oder prinesla komedijo “Raglja raglja”. Prireditev 
je, kot vedno, požlahtnila domača ustvarjalnost, tokrat ženski pevski 
zbor iz Ribnice na Pohorju.Q

K. Vaiti

VESELO RAZPOLOŽENJE 
OB BOŽIČNIH 

IN NOVOLETNIH 
PRAZNIKIH 
TER SREČO 

V LETU 1996
Ždi obČANOM IVf EŽiCE, 

Mežiške dolÌNE ìn KoRoške 
župAN obči Ne MežicA

Janez Praper

PREPIH
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Draavograd;

Dravograd je v zelo kratkem času v soboto odprl že četrti omembe 
vreden objekt. Trgovina in pekama v “Traberku”, trgovina Merkur - 
Duroles in sedaj prvi resni korak v toliko zaničevanih “Pompejih”. 
Kolektiv Ojstrice je odprl nov trgovski market na Meži. Čudovit 
lokal, bogata ponudba, prijazen sprejem.

Bilo je slovesno, kot se le spodobi in tudi upravičen pivi preblisk 
stebrišča, ki mu lahko mimo prerokujemo še lepo prihodnost.Q

KV
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MOTOTEMPO
m ; jt :
p: I-V

fig Prevalje
PRIDRUŽITE SE VELIKI DRUŽIM VOZNIKOV 

v avto šoti MOTOTEMPO Prevalje:

© ker je Vaš denar pri nas Več Vreden 

© ker organiziramo CPP V Vašem kraju 

©ker se boste naučiti Voziti Varno, Varčno in okat ju 

prijazno

© ker smo šota prijaznih ljudi

© rezen/imjte si prosto 
mesto m ceno

*L: 22479, 21428

VLJUDNO VABLJENI !
J ? 23/95 - 13



PRENOVA d.0.0.

Podjetje za opravljanje trgovskih, storitvenih in tržnih poslov 
Žerjav 18,62393 Črna na Koroškem 

Tel.: 0602 39 140

POSLOVALNICE:
♦ Žerjav 18, Črna na Koroškem
♦ Partizanska 13, Ravne na Koroškem

V4e*n, 6ccfzce*tt 
%<x jtutfauije ten, 

feCtoto- veael 
(k$ič ùt <mečkn 

muhi teto..

'-m

d. o. o.

December 

mesec veselega pričakovanja daril
zame, zate vse!

Želimo si biti obdarovani, 
pa tndi darovati.

Toda kje kupiti darilo, 
da svojik najdražjik ne bomo 

razočarali?

Obiščite prodajalno

0S2»
kjer boste lakko izbirali 

med darili za vse priložnosti!

VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE 
IN SREČNO NOVO LETO

1996
ČEČOV

RAVNE NA KOROŠKEM 6239
OVJE 5,
OROŠKEM 62390,

TEL 0602/ 20 165, FAX 0602/ 21 0/6

►<3 r-d r-i ^
RAVNE NA KOROŠKEM

VELEBLAGOVNICA NAMA 
Ravne na Koroškem, Prežihova 5; Tel.: 0602 22 431, fax: 21151

V času božičnih in novoletnih praznikov nakupujete za prijatelje, otroke in družino 
darila, nakit, okraske, pecivo, čokolade, bombone, pijače, topla oblačila, smučarsko 
opremo in še kaj...
SKORAJ VSE, KAR IŠČETE, NAJDETE NA 
ENEM MESTU, PA ŠE PO UGODNIH CENAH!

KDOR IŠČE, TA NAJDE ... V NAMI!
NAMA Ravne se vam zahvaljuje za zaupanje in 
obisk v svojem jubilejnem letu ter vam želi vesel 
božič in ^srečno 1996

14-23/95 PREPIH
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Konec novembra je bil v 
Mozirju sestanek, na katerem so 
obravnavali odprtje mejnega 
prehoda Pavličevo sedlo. 
Povabili so odgovorne osebe iz 
slovenskih ministrstev, general
nega konzula Republike 
Slovenije v Celovcu, predstavni
ka Zavoda za varstvo naravne in 
kulturne dediščine Celje, ter 
predstavnike domačinov, ki so 
ob projetu Pavličevo sedlo in 
izgradnji ceste iz Železne kaple 
v Logarsko dolino do Solčave 
neposredno prizadeti. Namen te 
gradnje in odprtja modernejšega 
mejnega prehoda je turistično 
povezati omenjeni avstrijski 
prostor s Slovenijo in obratno. 
Avstrijska stran ima za izvedbo 
projekta že vse strokovno 
pripravljeno, manjka jim le 
denar. Podatki namreč kažejo, 
da je padla dežela Koroška po 
dohodku na prebivalca na zad
nje mesto v Avstriji. Pri nas ne 
vemo niti tega, kje bomo speljali 
potr ebno cesto.
Domačini si zelo želijo izgradnjo 
ceste po že obstoječi trasi. S tem 
so se strinjali tudi predstavniki 
vseh pristojnih ministrstev, 
oporekal pa je predstavnik 
Zavoda za varstvo naravne in 
kulturne dediščine. Predlagal je, 
naj proučijo možnost izvedbe

projekta po daljši trasi, ki je 
manj škodljiva naravi.
Gospod Peter Vencelj, državni 
sekretar v Ministrstvu za zunanje 
zadeve, je predlagal, da bi poleg 
posodobitve za obstoječe trase 
morali preurediti tudi panoram
sko cesto. Omenil je namreč, da 
je v bližnji prihodnosti nujno 
urediti tudi povezavo 
Gornjesavinjske doline proti 
Črni, kjer je potrebna državna 
cesta tretjega razreda, torej cesta 
kategorije R-3. Te načrte, 
povezati Savinjsko s Koroško, 
podpirajo tudi domačini v obeh 
krajinah.

Za Korošce bo zanimivejši tudi 
mejni prehod Pavličevo sedlo, 
ki so ga sklenili preurediti v 
takega, da bi z aneksiranjem 
dovoljeval prehod tudi tujim tur
istom, enodnevnim izletnikom. 
Opozoriti pa je treba, da so 
obravnavani predeli ekološko 
zelo občutljivi, saj je tam še 
neokrnjen del narave, ki ga je 
treba ohraniti. Zato cesta, ki jo 
nameravajo graditi, ne bo tranz
itna cesta za prevoze tovorov, 
ampak samo za potniški 
promet, ki bo omogočal pretok 
in izmenjavo turistov. To pa je 
aktualno tudi za Koroško. □

A. Pristan

©(©tmo
Nadvse šegav irx hudomušen zna biti tale MARJAN TRETJAK iz 
Dovž pri Mislinji. Po telefonu smo dobili prijazno povabilo, naj si 
pridemo pogledat njegove dvojčke.Marjan se s kmetijstvom ukvarja 
že 10 let, ima 10 glav živine, pred kratkim pa si je omislil še žago za 
razrez lesa. Ko smo ga obiskali, nas je namesto v hišo povabil kar v 
hlev ter ponosno pokazal dvojčki-telički. Seveda pa je povdaril, da 
ima pri tem svoje zasluge še živinozdravnik IVAN GAMS, da je vse 
šlo po sreči in brez zapletov.

Ko prebirate tale zapis, je Marjan svoji telički že oddal, ostal pa je 
prijeten dogodek in slikovni zapis, z mislijo in željo, da bi se mu pri 
vzreji živine še kdaj kaj podobnega primerilo, to Marjanu zaradi nje
gove vztrajnosti in veselja do kme
tovanja in tudi zato, ker je še vedno 
“samski” od srca privoščimo.O

S.J.

mm

Skoraj natanko pred petimi leti se je v Dravogradu 
ali (bolj prav) na Viču, zgodilo za tiste čase nekaj 
nenavadnega. Meta in Božo Jeromelj sta v pros
torih svoje stanovanjske hiše odprla pivo zasebno 
pekarno v naši pokrajini.
Takrat vsekakor ni manjkalo dvomljivcev. Pa sta 
vendarle krepko poprijela za delo. Praktično nobe
den iz “stroke”, saj sta bila pred tem oba občinska 
uslužbenca.
Spominjam se, kako sta takrat upala na posebne 
vrste kruha, ki jih je svet, tudi blizu nas, le korak za 
mejo, takrat že poznal in kupoval. Poiskala sta 
strokovno pomoč pri starih, izkušenih pekih, kot je 
Tone Katrašnik iz Radelj, ki ga tudi štejejo za 
starosto koroških pekov.
In uspeh res ni izostal. Kruh iz pekarne “Hlebček” je 
kaj kmalu postal in ostal prav iskan, posebej zaradi

tega, ker so zapolnili prej za mnoge neopazno vrzel 
v tovrstni pekovski ponudbi.
Tako je zdaj družina Jeromelj vložila svoje znanje in 
denar, seveda tudi kredite, v novo najsodobnejšo 
pekarno v prostorih dravograjskega Traberga.
Za to priložnost so domačinom in obiskovalcem 
poklonili lep koncert Big Banda Ota Vrhovnika in 
drugih pevcev, ki ga je vodil Vinko Šimek.
Seveda ni izostala še lepa pogostitev, ki bo mnogim 
ostala najbrž dolgo v spominu: “Veste, to je bilo 
takrat, ko smo odpirali pekarno Hlebček".□ K.ValtL

BELA SLED, knjiga o 
alpskem smučanju, je 
zagledala luč sveta pred 
slabim letom dni. Sandi 
Murovec in Roman Šturm sta 
v sodelovanju z vrhunskima 
tekmovalcema Matejo Svet 
in Juretom Koširjem po dol
gih sušnih letih položila na 
knjižno polico knjigo, ki je 
koristna in zanimiva ne 
samo za smučarske učitelje, 
marveč tudi za vse, ki želijo 
izvedeti kaj več o alpski šoli 
smučanja.
Tako sta avtorja knjige v 
spremstvu Mateje Svet bila 
gosta šolarjev prve in druge 
osnovne šole v Slovenj 
Gradcu. Mladim smučarjem 
in tistim ki bi se radi naučili 
smučati, so predstavili knji
go Bela sled.O (f))

PREPIH 23/95-15
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COMMUNICATION SKIIXS • ACTIVE I.ISTENING 
AGENDA

I. Wìiat is communkation (uJking with versus lalking lo)? How Uo pcoplc 
communicatc? What is a good listencr? What are thè ditfercnccs between hcaring a 

: look for in i * "listening? What qualitics do ’

king «
: diffe 

good listencr?

It. Valucs Clarìfìcation Kjtcrcisc - The Urok. Primož, Bogdan. Jurc and Taja gam

lil. Idstcning "skilb"
a. ) body languagc

1. ) eyc contact
2. ) posture

b. ) discussion of fcclings
I.) use of “open” questioni as opposed to "closed" questions
----------------------V q' •2. ) don't use “why” qucsl
3. ) “parroting” (papagaj) 

c) discussion of options
1.) klentify all thè options 
Z) n

»'t givc advicc 
d.) condusiun

2. ) explorc thè options and thè feebngs associated with them
3. ) don't ‘ - —

Crisis mtervention

Vse večje «xitujevanje od narave 
in s tem tudi od človekovega bist
va prinaša posameznikom prob
leme, ki jih “drveči” vsakdan še 
bolj poglablja. S stiskami ljudi se 
ukvarjajo službe v Centrih za 
socialno delo, ki združujejo 
strokovnjake in ljudi s srcem.
V Zavodu za socialno skrbstvo 
Slovenj Gradec se poleg z 
osnovnimi nalogami ukvarjajo še 
z mnogimi aktivnostmi, ki 
popestrujejo in izboljšujejo njiho
vo delo. Odprti so za novosti, ki

jih uvajajo v 
socialno delo 
kjerkoli po 
svetu.
Decembra so v 
Slovenj Gradec 
povabili dva 
socialna delav

ca iz Združenih držav Amerike. 
Ta čudovita človeka pri nas že 
nekaj časa delata z begunskimi 
otroki, ki so pred vojnimi vihrami 
pribežali v Ljubljano. 
Poslušalcem, ki so spremlali 
njuno predstavo, sta na živ in 
zelo komunikativen način 
pokazala, kako v Ameriki delajo 
z ljudmi, ki potrebujejo pomoč. 
Povedala sta, da v pogovom med 
človekom, ki nudi pomoč, in 
človekom, ki je v stiski, niso 
pomembna vprašanja, ki bi zado

voljila vpraševalčevo radoved
nost. Če človek, ki nudi pomoč, 
želi resnično razumeti, kakšni so 
pravi sogovorčevi občutki, mora 
človeka, ki išče pomoč, pripraviti 
do tega, da o svojih občutkih 
razglablja. Zato, sta povzela 
gosta, večinoma nasvetov sploh 
ni dobro dajati. Vsakdo se mora 
(xlločati SAM!

V razpravi “Kako poslušati člove
ka v stiski in kako slišati to, kar je 
pomembno" so sodelovali tudi 
poslušalci, ki so pripovedovali o 
svojih izkušnjah pri delu z ljudmi. 
Da je beseda tekla v angleščini, 
nikogar ni motilo, saj je bil stik 
med prisotnimi popolen. Ravno 
to pa sta gosta hotela naučiti 
poslušalce.□

Ajda Prislan

(M)® o
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Za nami so Miklavževanja v 
Vuzenici in na Muti, sedaj pa 
so vrata zabavnemu delu, 
igram in petju odprla vrata 
vseh vrtcev.V Radljah imajo 
ob vsem tem v knjižnici ob 
torkih še tire pravljic, gledan
je zanimivih, tudi najnovejših 
videokaset pa je itak stalna 
ponudba.

V vseh vrtcih, od Kaple, 
Ribnice in do Mute pa bodo 
imeli ta teden likovno 
delavnico. Risali bodo z 
debelimi čopiči, imeli bodo 
glasbeno delavnico, tudi lep
ega petja in igranja ne bo 
manjkalo. Za praznično 
vzdušje pa je seveda treba 
poskrbeti še drugače, zato 
bodo otroci ob pomoči vzgo
jiteljic in mamic tudi pekli in 
krasili igralnice. Torej, pred 
novim letom bo prav povsod 
razigrano in veselo.

Kv

Trgovsko podjetje LEASING-LAMPRET d.o.o.,
POOBLAŠČENI TRGOVEC ZA VOZILA SEAT

©©ima©
se zahvaljuje cenjenim kupcem in drugim 

strankam za zaupanje v letu 1995 ter Vam želi
VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN SREČNO

NOVO LETO!

SEAT vozila s španskim temperamentom

Skupina Volkswagen
VOZILA 
S ŠPANSKIM 
TEMPERAMENTOM

16-23/95 PREPIH



Glasba
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Glasbo za pomiritev je na kaseti 
posnel znani trolrentač Franc 
Kompare iz Mengša, ustanovitelj 
in idejni oče ansabla Marcia.

Prav v tem času, ko se veliko ljudi 
zateka k raznim prerokbam, 
gledanju v karte ter išče duhovni 
mir in notranje zadovoljstvo, je pri 
Helidonu izšla nova CD plošča 
TROBENTA POJE ZA PRAZNIKE 
s podnaslovom Z nežnostjo do 
srca. Na tem izredno zanimivem 
projektu velja poleg Love me ten
der - Koliko ur ima noč - Beli 
božič poudariti prvo country 
izvedi» na trolrenti, basu in kitari 
Moja molitev ali Kanadska noč. V 
tej skladbi se lahko sliši in občuti, 
kako se trobenta z občutkom zlije 
z vsebino, ki je v molitvi nikoli ne 
zmanjka.

Vodilna skladba, še najbolj 
primerna za ta čas, pa je Sveta 
noč. Tu se resnično občuti, da jo 
je Kompare zaigral na način, ki 
nam ni tuj, ampak z interpretacijo

doseže globino, ki oplemenioti 
človeka s še tako zatrtimi čustvi.

CD je tudi čudovito opremljen. Že 
na prvi strani se vidi, da se glas
benik res spozna na muziko in 
čas, ki ga živimo. Kot na kaseti je 
tudi na CD plošči vse skladbe 
priredil za play back in posnel 
Dušan Zore v svojem studiu 
Napoleon v Kamniku.

Založniška hiša Helidon je zado
voljna, da v svoj program lahko 
uvrsti skladi», zaigrane s m ten
to, ki pomiri duha in ozdravi telo. 
To je glasba Claydermana na 
trolrenti in je ponos za založniško 
hišo kot tudi za vso Slovenijo.

Srečen je človek, ki ima talent, kot 
ga ima g. Franc Kompare. Naj s 
svojim očarljivim glasom še 
naprej razvnema srca in dela ljudi 
srečne! Naj bo njegova kaseta in 
CD plošča gost sleherne 
domačije.□

Viktor Levovnik

OB IZTEKAJOČEM SE 
LETU SE ZAHVALJUJEM 

ZA SODELOVANJE 
OBČANOM ČRNE NA 
KOROŠKEM, VSEM 

BRALCEM PREPIHA PA 
ŽELIM PRIJETNE 

BOŽIČNE PRAZNIKE IN 
ZADOVOUSTVO V NOVEM 

LETU 1996.
Franc Stakne

«4

Za izkazano zaupanje in podporo, ki je 
omogočila odprtje sodobnega tehničnega cen
tra v Dravogradu, se iskreno zahvaljujem gen
eralnemu direktorju Komercialne banke Triglav 
d.d. Ljubljana, gospodu Francu Lamutu, dipl. 
iur., in direktorju poslovne enote banke v Celju, 
gospodu Andreju Spurinu, dipl. oec.

Center, ki ima pomen za celotno Koroško, je 
plod naših skupnih prizadevanj in je dokaz, da 
ima vaša banka izostren posluh za podporo 
razvoju obmejnih območij, v našem primeru 
Koroške.

Kolektiv Tehničnega centra
Merkur Duroles Dravograd

23/95- 17PREPIH



Kultura
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[LQUBBZàBKlB WSBBQGtIB
“Čeprav je veliko pomembnejših stvari kot književnost, 
o katerih moramo razmišljati, je ravno književnost tista, 
ki poskrbi za to, da o teh stvareh resno razmišljamo. ”

(Bernard Sbarrali )

Člani Literarnega kluba Slovenj 
Gradec se s tem na videz 
nepomembnim duhovnim in 
intelektualnim delovanjem 
aktivno (organizirano) ukvarjajo 
že tri desetletja. Trideset let 
obstoja kluba samo po sebi ni 
nič posebnega ali pomembnega 
(kakor tudi ni kdo ve kako 
omembe vredno, če na primer 
nekdo praznuje Abrahama, če se 
slavi zgolj številka). Številka pač, 
prazen interval časa, ki pred
stavlja le kvantiteto. Tisto, kar 
šteje, pa je kvaliteta, tista prava 
vsebina, ki ta leta zapolni in 
izpolni ali pa, če za primerjavo 
vzamemo humanoidnega slavl
jenca, kaj je v teh letih storil, 
dosegel in postal.
Morda bo v teh časih neso
razmerja, zmede in odsotnosti 
pravih vrednot zvenela nasledn
ja trditev idealistično, naivno in 
smešno - ampak kljub vsemu še 
vedno velja in odtehta to, kaj 
kdo ali kaj je in ne tisto kar kdo 
ali kaj ima. Neke stvari (kultura, 
umetnost, filozofija) pač že po 
svoji naravi težijo k absolutne
mu. Zakaj tako, pa je relativno 
težko razložiti tistemu, ki o tem 
potrebuje razlago.
Podobno je z Literarnim klubom 
Slovenj Gradec. V atmosfero kul
turnih prizadevanj v “mestecu 
med gorami”, (kot se je davno 
prej izrazil pisatelj Ksaver 
Meško), je klub vnesel dodatni 
ustvarjalni naboj in kreativno 
intelektualno vrenje ter se 
enakopravno postavil ob bok 
razvoju na likovnem, glasbenem 
in še katerem področju 
umetniškega delovanja in tako 
pomagal razvejati krošnjo kul
turnega drevesa, katerega 
sadove bodo ob primerni vzgoji 
in splošni družbeni naklonjenos
ti uživali tudi zanamci. 
Književnost je kajpada pisana 
beseda, beseda, ki ostane.

18-23/95

Veliko prizadevanj mentorjev, 
članov kluba in Zveze kulturnih 
organizacij je bilo usmerjenih v 
izdajateljsko in založniško 
dejavnost. V začetku so pod 
okriljem Literarnega kluba izha
jali Odsevi, zatem je izšlo 15 
avtorskih-knjižic, nato pa so po 
krajšem premoru leta 1979 
začela izhajati Odsevanja - 
časopis za leposlovje in kulturna 
vprašanja.
Besedovalci s celome slovenske 
(in tudi zamejske) Koroške 
objavljajo v tej osrednji koroški 
literarni reviji, ki med širšo 
beročo javnost prinaša novosti in 
dosežke domačih peres, prozo, 
poezijo, eseje ter predstavitve 
vidnejših likovnih umetnikov, 
hkrati pa skrbijo za afirmacijo 
mladih obetavnih avtorjev, ki z 
objavami svojih besedil šele 
prodirajo v slovenske literarne 
revije. Zahvaljujoč pomoči Zveze 
kulturnih organizacij Slovenj 
Gradec, naklonjenosti podjetij, ki 
se pojavljajo v vlogi sponzorjev, 
velikim organizacijskim napo
rom uredništva ter entuziazmu 
posameznikov Odse-vanja, kljub 
(v zadnjem času) do kulture 
ohlajeni klimi še vedno izhajajo 
in ne samo to - vseskozi ohranja
jo kvalitemi nivo, tako vsebinsko 
kot grafično. Tako je letošnja 
jubilejna 25. številka izredno 
bogata in tehma, kot se za pub
likacijo, ki se ukvarja z vsebin
skimi vprašanji, spodobi. 
Marsikateri pisec, ki je iz ustvar
jalnega nemira, neustavljive 
človekove sle po preseganju 
vsakdanjega, banalnega, iz želje 
doseči nekaj več, ustvarjati in 
ustvariti, dotakniti se neznane
ga... svojo literarno pot na 
slovenski Parnas začel v 
Literarnem klubu Slovenj 
Gradec, je svoje delo že potrdil z 
izdajo v knjižni obliki.
Nekatere knjižne prvence so

avtorji izdali v samozaložbi, 
druge knjige pa so izšle pri 
novih koroških založbah, ki so 
nastale tudi zaradi pomembnega 
literarnega potenciala, čeprav je, 
resnici na ljubo, komercialno 
manj zanimiv.
Založniška dejavnost Galerije 
Kolar (1991) je prerasla v 
ustanovitev založbe Voranc na 
Ravnah (1992). V letošnjem letu 
pa je bila, v okviru grafičnega 
podjetja Studio S, v Slovenj 
Gradcu ustanovljena založba 
Cerdonis. (Mimogrede: založba 
je poimenovana po prvemu 
slovenskemu tiskarju in hkrati 
založniku - izobražencu Matevžu 
Cerdonisu iz Slovenj Gradca. 
Možakar je študiral na Dunaju in 
imel proti koncu 15. stoletja 
svojo tiskarno v Padovi, kjer je 
tiskal poljudno-znanstvene 
knjige.)
Nekateri koroški pisci, člani 
kluba, so v intervalu svojega 
časa objavili knjigo pri založbah, 
se pridružili literarno uveljavljen
im avtorjem in dali temu času 
delček žlahtne vsebine: Milena 
Cigler, Darja Kniplič, Silvija 
Borovnik, Andrej Makuc, Rudi 
Mlinar, Blaž Prapotnik, Jani Rifel 
in Tone Turičnik. Slavka 
Dragolič, Franček Anželak in 
Marijan Mauko pa so se iz istih 
vzgibov odločili za 
samozaložbo. Veliko zagnane 
volje, ustvarjalnih moči, 
počečkanih strani, prečrtanih 
besed in neprespanih noči soob
likuje vsebino teh knjig. Knjig, ki

so krona, žlahtni sad ustvarjalne
ga dela, ki ves ta čas ni presahni
lo, saj marsikomu daje smisel 
bivanja, ga bogati in osrečuje, se 
kasneje z nežno kretnjo dotakne 
bralcev ter v skupno polje 
zavesti vnese prepotrebna 
vprašanja in semena svo
bodomiselnosti, kreativnosti, 
pozitivnih vrednot ter zdravih 
moralnih kategorij.
Na proslavitvi ob tridesetletnici 
Literarnega kluba, 6. decembra, 
v Galeriji likovnih umetnosti v 
Slovenj Gradcu nismo slavili 
preteklega časa temveč njegovo 
vsebino, delo in dosežke. Nekaj 
misli in refleksij je ob tej 
priložnosti nanizal idejni vodja 
kluba, mentor in njegov sous
tanovitelj Tone Turičnik, z zan
imivimi mislimi pa ga je dopolnil 
eden izmed prvih članov, zvesti 
sodelavec Odsevanj in uveljav
ljeni pisec Vinko Ošlak (ki je za 
jubilejno številko Odsevanj 
prispeval odlomek lucidnega in 
še vedno aktualnega teksta Esej 
o komunizmu).
V literarnem večeru, ki je sledil 
slavnostnima govornikoma, so 
recitatorke (učenke srednje šole 
iz Slovenj Gradca) pod men
torstvom Andreja Makuca pred
stavile odlomke prispevkov, 
poezije, proze in esejev iz 25- 
številke Odsevanj. Valentina 
Smolnikar pa je s solo nastopom 
in s prefinjeno odigrano glas
beno spremljavo na klavirju 
obogatila svečano poetično 
vzdušje.□ Blaž Prapotnik
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V soboto, 16.12.1995 je Jolliju 
nastopil Senna M, s svojima projek1 
toma Dalio in Yo. Že pred koncer
tom smo se pogovarjali z obiskoval
ci, ki so pričakovali super žur.

popularen s pesmijo Beba, Indijanac 
in seveda z zadnjo uspeSnico “ Tue 
tue “. Z glasbo se je začel ukvarjati 
pred mnogo leti. Zelo mu je všeč 
slovenska publika. S svojo skupino

Senna M še vedno ni poročen. V 
dveh delih so nastopili Senna M, za 
njim mlada osemnajst letna Yo in 
Dalia in dvignili občinstvo.Z njim 
plešeta dve zelo prikupni plesalki

Nena in Ines, ki sta se verjetno 
morali na avdiciji zelo dobro 
odrezati. Senna M je videl, da ima 
koroška prekrasno občinstvo, saj je 
folk ob pesmi “ Tue tue” popolno 
ma ponorel. Občinstvo mu je bilo 
zelo všeč. Za konec pa je povedal, 
da bi imel svoj naslednji koncert v 
Jolliju že naslednji dan, če bi disko 
bil odprt. Njihov naslednji koncert 
bo preko naše meje, v Virovitici, 
tokrat za spremembo v kino dvo 
rani. Senna pravi, da je nanj čakal 10 
let, saj občinstvo vedno vidi samo 
njihove glave, nikoli pa ne plesnih 
korakov. Naj povem, Senna je 
namreč izvrsten dance plesalec. Za 
naslednjič: Dalia in Yo.Q

Nataša Hutinski

Redarji so že na začetku napovedali 
velik naval obiskovalcev. Koncert 
se je začel ob polnoči.Tirdi DJ. Žiki 
je napovedal popln žur. Za Prepih 
je povedal samo, da je O.K. in ostal 
brez komentarja. Pred koncertom 
sem se spoznala s Senno M in 
povedal ja, da je zelo vesel, ker se 
diskoteka še vedno polni in da 
pričakuje zelo dober “show Žal

ima veliko nastopov po Sloveniji. 
Tekstopisci vedno napišejo pesem 
po njegovem naročilu, besedilo za “ 
Tue tue “ pa je napisal sam. (Ideje za 
tekste dobi, kadar se tušira).
Kmalu sem spoznala, da da je Senna 
M pravi humorist. Drugače pa ideje 
za njegove pesmi prihajajo na dan, 
kadar je za volanom. S pomočjo 
videowalla je bil prikazan mdi spot “

mu je bilo, ker si ni mogel ogledati Tue tue”. V Sloveniji je pred mese- 
Radelj podnevi in pravi, da jih lx> cem dni izšla tudi kaseti (izdala jo je
obiskal ob kakšni drugi priliki. Po firma Unigram), mogoče pa jo je
opravičilu, ker sem prekinila dobiti na bencinskih črpalkah po
pogovor med njimi, mi je z veseljem vsej Sloveniji. Dalia in Yo nastopati
povedal, da se je pripravljen pogo- z njim že nekaj mesecev. Besedila 
varjati z menoj. Senna M je postal jima piše on.

v Vitti 11'
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Za mlade

MLAD) m DLA3DA
naši zadnji letošnji številki se bomo posvetili izboru za najboljšo 

diskoteko. Verjetno že vsi navdušeno pričakujete konec starega leta ter 
se odločate, kje ga boste preživeli. V preteklem tednu smo prejeli zelo 
malo glasovnic, očitno nimate več časa brati, ker so tu prazniki. Kaj je 
novega na glasbeni sceni? Ponovno se je na željo obiskovalcev odprla 
diskoteka Eureka. Pridite in spet bo luštno. Na Čečovju v Joy dubu, ki je 
fantastično opremljen, je bilo zelo živo. D.J. je poskrbel, da se je zabavalo 
staro in mlado. V Radljah pa je naredila CRO CONNECTION pravi bum. Jolly 
je bil poln, fantje navdušeni nad pevkama, dekleta pa nad Senna M. Še 
zadnjič v tem letu vam predstavljamo lestvice koroških diskotek. Po 
novem letu bomo skupaj z vami izbrali eno od najboljših. V tekmovanje so 
se vklučile: diskoteka Jolly, diskoteka Eureka, diskoteka Atlantida in seve
da tudi Joy club. Glasujte za najboljšo!

IZ Eureke, v katero vas ponovno 
vabi D.J. Gogi, smo dobili naslednje 
pesmi:

1. SCOOTER
2. DOUBLE YOU
3. LEILA K.
4. MASTERBOY
5. DJ.BOBO
6. BLUE SISTEM
7. MOILEIA

Back in thè U.K
Becouse Im lovin you
Electric
Anybody
Freedom
Leila
If you wonna party

8.PETER SCHILLING Terra litanie 
9.SHAGGY Boombastic
10.N-TRANCE Stayin alive

Iz Joy cluba nam je D.J. Clemy 
poslal tole lestvico:

1. D.J.BOBO
2. BLUE SISTEM
3. FUN FACTORY
4. E.T.
5. WHIGFIELD
6. BONEYM
7. RM PROJECT 
8.SEVERINA 
9.REDNEX

Freedom
Leila
Celebration 
Ja ti priznajem 
Last Christmast 
Mega mix 95 
Pridi gor 
Trava zelena 
Wild’n tree

10.DOMINIK KOZARIČ Tina (RMX)

V Jolliyu pa je lestvica vrodih 10 
takšna:

1. EAST 17
2. LA BOUCHE 
3.IMPERIO 
4.LEILA K.

Thunder 
I love to love 
Amor infinitus 
Electric

5. BABILON&D J. TIME Ona
6. DUE.I. DUB Me & My
7. PANDORA Dont you know
8.4 FUN El. condor flight
9. ACE OF BASE Beautiful life
10. COOLIO feat. L.U Gangsters paradise

Iz Atlantide žal stara lestvica:

1. CUTNMOVE
2. NETZWERK
3. E-ROTIC
4. MINEA
5. ALEXLA 
6.SENNA
7. FUN FACTORY
8. WHIGFIELD 
9.SHAGGY 
10.VISION OF D

Im alive 
Memories 
Sex on the phone 
JoS volim ga 
Me and you 
Indijanac 
Celebration 
Last Chritmas 
Boombastic 
Tlien I dream

Nataša Hutinski

GLASOVNICA
Glasujem za diskoteko

Moj naslov:

Odpira se mladinski klub v Sloveni Gradcu

(M(LA®0^
m dosa mo
'YggglM©

Da je koroška mladina prikrajšana za marsikaj, še 
najbolj vedo tisti mladi, ki jih je pot peljala v naši uni
verzitetni mesti, kjer je cel kup takih in drugačnih 
društev, ki skrbijo za razvedrilo in zabavo mladih (pro
jekcije, filmi, najrazličnejše delavnice, klubi...).

“Kam naj pa grem drugam, če ne v gostilno," je najpogosteje izgovor 
mladih Korošcev, doma pa “ta stari” vijejo z rokami, zakaj samo tja. 
Ampak kaj, ko je bilo na žalost res tako!
In zdaj so se mladi Slovenjgradčani vendarle odločili - in začeli. 
Mladinski alternativni kulturno-umetniški razvojni center

(M.A.K.U.R.C.) so se poimenovali, čez dvajset jih je, vsak s svojimi 
interesi in norimi idejami, in ni vrag, da vse skupaj ne bo uspelo. 
Društvo bo skušalo podpirati in razvijati mladinsko (sub)kulturo. Brez 
podpore “odraslih” pa vendarle ne bo šlo, zato prosijo za pomoč vse 
organizacije oziroma društva (ŽR: 51840-620-58-05-1450115-6023/10). 
Da bodo lahko organizirali koncerte, razstave, gledališke igre in 
delavnice, potrebujejo primeren prostor, a dobiti ga bo še težko. Idej je 
veliko, volje tudi, torej brez skrbi, da bodo razočarali.
Prvi projekt so že izpeljali, in sicer 7. oktobra, ko so v okviru mednaro
dnega tedna otroka pod strokovnim vodstvom prof. Milana Unkoviča 
na slovenjgraški tržnici organizirali likovne delavnice za otroke.
Ob koncu novega leta pripravljajo sklop zabav in prireditev, ki jih bodo 
izvedli pod ogrevanim šotorom na parkirišču za hotelom Pohorje v 
Slovenj Gradcu, poimenovali pa so jih(pred)novoletni boom
V četrtek, 28. decembra, ob ló.uri si bodo najmlajši lahko ogledali 
lutkovno predstavo, obiskal pa jih bo tudi dedek Mraz. Zvečer ob 21. 
uri lx) koncert skupine Demolition Group (rock), pred njimi pa bo 
poslušalce skušala ogreti predskupinailerald IV. (cross over).

V petek, 29. decembra, ob 15. uri pripravljajo projekcije z risankami za 
najmlajše, ob 21. uri pa organizatorji obljubljajo pravi Rave town S.G. 
žur z glasbo mariborske rave D.J.-jev.

V soboto, 30. decembra , ob 16. uri bodo projekcije filmov, ob 21. uri 
pa koncert duetaCiganskaJaz/Jbina (jazz)-
Na silvestrsko nedeljo bo igrala skupina uit et nune (rock).
Vabljeni ste vsi mladi Korošci, Štajerci in drugi, da pridete vsaj nekaj ur 
preživet pod šotor, kjer vas gotovo ne bo zeblo, poskrbeli pa so tudi za 
pijačo. Skratka, v Slovenj Gradcu se je začelo dogajanjeO

Ingrid Mager
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Župan občine Mežica 
Janez Praper in 
občan občine Mežice 
ter Večerov novinar 
Miro Petek menda 
vneto razpravljata o 
tem, kod se bodo 
Mežičani še lahko 
gibali, če bo slovenska 
država vračala tudi gro
fovsko premoženje.
Mežici ne bi več ostalo 
prostora niti za tovarne 
poliuretana kaj šele za metalurška smetišča.

22 - 23/95

Če se bodo grofje 
vrnili v koroške goz
dove, potem bomo 
kmalu takšni zimski 
idili lahko dodali še 
tablo za napisom 
“Privatna lastnina. 
Gibanje strogo pre
povedano.”

PREPIH
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Z njima bi bilo zares lepo zaplesati v novo leto. Lena in Matic 
namreč znata prikazati vrhunsko plesno znanje in pričarati lepoto 
giba ob vsakem trenutku. Njun prirojen čut za plesni korak se je 
pod budnim strokovnim vodstvom v nekaj letih že izpilil do te 
mere, da zmagujeta na najbolj zahtevnih tekmovanjih doma in na 
tujem.
Letos sta tako v svoji starosmi skupini postala državna prvaka v 
latinskoameriških plesih, dosegla sta prvo mesto v standardnih 
plesih na odprtem prvenstvu Danske - Copenhagen open, prvo 
mesto v LA plesih na svetovnem pokalu za pionirje v 
Birminghamu v Angliji, prvo mesto v standardnih plesih in drugo 
mesto v LA plesih na odprtem prvenstvu Italije - Cervia open,

drugo mesto v LA
plesih na Internati- 
onalu v Angliji in 
pred kratkim v Ve
lenju še naslov dr
žavnih prvakov v 
standardnih plesih.

Pravita, da enostavno 
rada plešeta, za nju
nim elanom stojita 
starša in zagotovo 
bomo o njunih uspe
hih še imeli prilož
nost poročati. Ob če
stitkah jima zaželimo 
uspešno športno pot 
v prihajajočem letu!

Prepihovci vam poklanjamo never
jetno novoletno darilo.
To je čisto taprava avtocesta, ki je 
zgrajena direktno z Raven in daleč 
pod Uršljo goro. Ko smo vprašali 
vodilne iz Ljubljane, kako to, da so se 
v tej ihti za gradnjo avtocestnega 
omrežja v Sloveniji odločili najprej za 
Koroško, konkretno Ravne, so nam 
odgovorili, da sta na Koroškem dve 
cesti, ki imata prioriteto: Huda 
Luknja in cesta Ravne Ivarčko jezero. 
Ve se, katera je pomembnejša. Naj 
povemo še to, da Cesta Mislinja - 
Velenje ni tako pomembna za 
Koroško v “svet".
Tako Ljubljančani...

NAGRADNA IGRA:

Elicsi

IN

zabavne 
VOLILNO 

LETO 1996
l HkIHlH V4 Ì
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nnimžic moine cene OBinzi
m KRC

20% popu/l ob notoyin/Kem plačilu 
Irima/ečno obročno odplačilo brez popu/ta 
petmesečno obročno odplačilo z 12% fiksno obrestno mero

OPREMA
Tovarna oblazlnlonafla pohitiva 
62U0 Slevon| Orodoc, Pod a rodom 4 
Tolofon (0602) 42 051 ; tolofoka 42 153

OPREMA

SLOVENJ GRADEC 
Stari trg 304 
0602 44 185, 41 144

NOVO MESTO 
Regerške košenice 65a 
068 21 674

.

noYfi opRcmn - Koreni onnoec ■ ■

*1 PROBANKA
Probanka d.d. Maribor

Gosposka 23, Maribor

PROBANKA d.d. Maribor se zahvaljuje svojim komitentom za izkazano 
zaupanje v letu 1995. V tem letu smo ustanovili tudi poslovno enoto banke 
za Koroško, s čemer smo se še približali potrebam ljudi in gospodarstva.

Naj bo to izhodišče za nadaljnje vzorno sodelovanje, kar je naša iskrena 
želja ob vstopu v novo leto.

VSEM POSLOVNIM PARTNERJEM IN NAŠIM VARČEVALCEM 
ŽELIMO PRIJETNE PRAZNIKE TER 

SREČNO 1996
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75 LET KOROŠKEGA PLEBISCITA (22) 

Piše: MIRO PETEK

Slovenci pod državo Avstrijo 
obdržali svoj jezik, šolo, kulturo. 
Še posebej uspešna pa je bila ta 
propaganda pri širjenju predsod
kov proti Srbom kot narodu, 
glasovalce so gotovo strašili pred 
Srbi in nemara izvira tudi današnji 
strah oziroma prastrah pred Srbi 
še iz takratnih časov. Nemško- 
avstrijski letaki so bili polni proti- 
srbskih gesel, med drugimi tudi 
takšnih: “V Jugoslaviji je pravi 
gospodar Srb...”, “Več kot polovi
co Srbov ne zna ne brati ne šribati 
in žena je vprežena v plug, kakor 
da bi bila živina! Mož pa je le za 
vojsko!”, “V Belgradu smejo

Mama, ne štimajte za Jinp- 
slavijo, kar moram ajnru- 

x Kat za kralja Petra !
Primer avstrijske propagande

Primer jugoslovanske propagande

Med avstrijsko in jugoslovansko 
propagando je obstajala bistvena 
razlika: avstrijsko-nemška
politična akcija je bila naravnana 
na dejstvo, da morajo za zmago 
pridobiti del slovenskih glasoval
nih upravičencev, ki so jih morali 
prepričati, naj ne glasujejo v 
skladu s svojo narodnostjo, 
ampak za Republiko Avstrijo. Na 
drugi strani pa je bilo vodilo 
jugoslovanske agitacije, da mora 
slovenski človek glasovati za 
svojo narodno državo. Avstrijci so 
bili v svoji agitaciji uspešnejši.

AVSTRUSKA 
STRAN: OBUUBE 
SLOVENCEM
Avstrijsko-nemška propaganda se 
je svojega dela lotila z dveh strani. 
Del propagande so namenili tiste
mu delu slovenskih ljudi, ki so imeli 
manj razvito narodno zavest in so 
že bili delno gennanizirani. Njim ser 
bila namenjena gesla, ki so 
povzdigovala nemštvo in podcen
jevala slovenstvo. Dniga kategorija 
pa str bili tisti slovenski glasovalci, 
ki jim je pripadnost k slovenski na
rodnosti še nekaj pomenila in so 
omahtrvali med čutom dolžnosti, 
da glasujejo po narodnostnem 
prepričanju, in pa med nagnjenjem, 
da glasujejo za Avstrijo zaradi 
njenih splošnih prednosti. In tej 
skupini glasovalcev so bile namen
jene obljube in jamstva, da bodo 
pravice slovenskega življa 
zavarovane, spoštovane in da 
glasovanje za Avstrijo ne pomeni 
nasprotje njihovemu narodnostne
mu prepričanju, saj plebiscit nima 
značaja narodnostne opredelitve, 
temveč izbire med dvema 
državama.

Nemškoavstrijska propaganda je 
bila zelo pisana, ne samo v medi
jih, knjižnicah, na terenu med 
ljudmi, ampak tudi v množici 
letakov, ki jih je nemškoavstrijska 
propaganda tiskala tudi v 
slovenskem jeziku. Dana je bila 
množica obljub, češ da bodo

sovonji poslanci le po srbsko 
marnvati.’’, “Naši otroci bodo 
morali v srbske šole, zaprta nam 
bo evropejska kultura, padli 
bomo v balkanstvo.”, “Ajnrukat 
boš moral za srbskega kralja 
Petra. Ti in tovji potomci bodo 
srbski kanonenfuter.” Če seže srb
ska pest čez Karavanke na

Koroško, potem gorje vam, 
Korošci!”, “V tvoji hiši bodo 
gospodarili srbski žovnirji...”

JUGOSLOVANSKA
STRAN:
SMEŠENJE IN 
USTRAHOVANJE

Jugoslovanska propaganda je bila 
obrambnega značaja in je 
izključevala prilaščanje glasoval
cev nemške oziroma avstrijske 
narodnosti. Bilo je namreč jasno, 
da bi v primeru, če bi vsi glasoval
ci dali svoj glas v skladu s svojo 
narodnostjo, velika večina glasov 
pripadla Jugoslaviji.
Jugoslovanska politična akcija je 
padla na področju, kjer je bila 
avstrijska zelo uspešna: pri glaso
valcih slovenske narodnosti, kjer 
je obstajala možnost, da oddajo 
svoj glas za Avstrijo. Za ta krog 
glasovalcev je naša stran pokazala 
nezmožnost prodreti bolj temelji
to v družbeno bistvo nevarnosti, 
da bi se del teh glasovalcev 
usmeril k Avstriji. Svoje področje 
je naša agitacija videla pri tako 
imenovani meščansko-kmečki 
skupini “omahljivcev”, kjer je 
nastopala z narodnimi gesli, z 
apeli k zvestobi svojemu narodu, 
kar so začinili tudi z obljubami o 
skorajšnjem gospodarskem 
razcvetu Jugoslavije. Pomemben 
del agitacije pa je bil negativnega 
značaja: smešenje in moralno 
obsojanje “nemčurjev”, ta propa
ganda pa je včasih že prehajala v 
ustrahovanje.
Jugoslovanska propaganda je 
tako neuspešno prepričevala, da 
stoji “nemška Avstrija” pred 
gospodarskim polomom, pred 
denarnim krahom, notranjo 
vojsko in pred popolnim 
uničenjem premoženja vsakega 
posameznika. Nekaj primerov 
jugoslovanske propagande: 
“Zločinec je, kdor priganja za 
izgubljeno Nemško Avstrijo, kdor 
goni ljudi v nesrečo, kakor se 
žene živina v klavnico! Korošci! 
Odprite oči, varujte se nesreče in 
zelene farbe, spoznajte srečo, 
volite Irelo. Vaši otroci vas bodo 
blagoslavljali!” “Ne ubijaj sebe in 
svojih potomcev z glasovanjem za 
Nemce!” “10. oktobra bomo za 
večne čase rešeni nemških gro
fov, baronov in majniških ropar
jev...”
(P. S. Nemških grofov tudi 75 let 
po plebiscitu še nismo “rešeni”)

(Dalje)
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Sto let kina v Parizu in 67 v Sloveni Gradai

KAKO SMO DOHAJALI SVET
28. decembra, pred sto leti, sta v pariški kavarni Grand <afe brata Luis in Auguste Lumiere opravila prvo javno 
filmsko projekcijo.

Takrat še gotovo nista vedela, 
kako sta vrgla seme za eno 
najmočnejših industrijskih panog 
20. stoletja, odprla pa tudi zapor
nice jezovom slave in največjih 
človeških razočaranj, ob vsem 
tem pa pravzaprav vzpostavila

pogoje za novo umetnostno 
področje, ki deluje s predznakom 
čarovnije. Filmčki (minutni zapisi 
gibljivih slik na celuloidnem 
traku) bratov Lumiere: Morje, 
Odhod delavcev iz tovarne in 
senzacionalni Prihod vlaka na 
postajo, ki je takratne gledalce v 
Parizu vrgel na noge in celo pog
nal v beg, so že ob rojstvu potrdili 
neizmerno magično moč sedme 
umetnosti.

“Slovenjgraški Lumiere” je bil 
Albert Puncer, sicer Letušan, pa 
ga je usoda kot vojnega invalida 
po prvi svetovni poslala v Slovenj 
Gradec za trafikanta. Tu je bilo 
mogoče pozabiti na vse - rojstni 
kraj in grozote štirileme morije, le 
prve ljubezni ne, zakaj v kinoop- 
eraterstvu (delu s projektorjem) se 
je izuril že 1907. leta v Zagrebu. 
Nič čudnega torej, če so 
Slovenjgradčani, v resnici pa pre
bivalci kar vseh treh naših dolin, 
doživeli svojo prvo stalno filmsko 
projekcijo jeseni 1928. Dvorano je

dal na razpolago hotelir Karel 
Goli, Albert Puncer pa je na svo
jem koniprojektorju zavrtel film 
Volga, Volga - z Greto Garbo v 
naslovni vlogi, takrat še seveda 
nemo.

Tako smo v tem našem koncu 
dohajali svet. Prva predstava 
zvočnega filma (Pevec jazza) je 
bila sicer v ZDA leta 1927, kot 
resnični začetek “govorečega” 
traku pa štejemo leto 1930. V 
Slovenj Gradcu oziroma v 
Puncerejevem kinu so vneli prvi 
zvočni film leta 1932 - to je bil 
Dve srci v tričetrtinskem taktu.

O kinodvoranskem dogajanju po 
drugi vojni priča KRONIKA mest
nega filmskega podjetja -

imeniten projekt, ki so ga obliko-' 
vali takratni upravnik kina Abel 
Leštan operater Franc Murko 
in s svojim lepopisom moj
strstvom ter estetskim čutom 
Miro Gladež. Letopis ima gotovo 
vrednost, ki daleč presega lokalni 
domet, še več - ni jih malo, ki 
nam ga zavidajo.

Bralcem Prepiha ponujam nekaj 
drobtin za ušesa in oči iz tega 
bogastva.

Namreč - Viktor Musek, novinar 
Večera, je v enem svojih komen
tarjev zapisal: “Lep večer v 
Slovenj Gradcu! Prvi med kine
matografi Slovenije je smatral 
Slovenj Gradec za primerno da 
posreduje ljubiteljem filma tudi v 
besedi zanimivosti iz filmskega 
sveta.” Razmislek namenja prvi 
slovenski javni predstavitvi film
skih ustvarjalcev publiki - gre za 
domači film Vesna. 
Ponatiskujemo videnje tega 
dogodka z očmi g. Mira Gladeža 
in Abela Leštana.

Vesna - slovenski filmski igral
ci v Slovenj Gradcu.

Dne 20.31954 so na povabilo 
uprave kina prispeli v Slovenj 
Gradec na premiero filma Vesna 
igralci Triglav filma Ljubljana.

Prihod filmskih igralcev so tako

rekoč pozdravili vsi prebivalci 
mesta. Eno uro pred prihodom 
večernega vlaka se je na peronu

zbralo nad 300 otrok z željo, da 
prisostvuje sprejemu. V imenu 
uprave kina so povabljene 
pričakali: tov. Verčnik Štefan - 
častni član uprave kina, tov. 
Šisemik Ivo - tajnik OLO-ja in tov. 
Savinek Franjo - predsednik 
“Svobode”.

Pri uvozu vlaka je naša deca vsa 
radostna in srečna, da vidi naše 
igralce, priredila velik in dolgotra
jen aplavz. Izstopili so: Metka 
Gabrijelčič - Vesna, Franck Trefalt 
- Samo, Olga Bedjanič - 
Hiperbola, Janez Čuk - Sandi, 
Metka Bučarjeva - mama 
Kocjanova, Jure Furalan - Krištof, 
Mija Štefe - urednica revije filma, 
Musek Viktor - novinar.

Pri izstopu so zastopniki goste 
toplo pozdravili in jim želeli pri
jetno bivanje v gostoljubnosti 
uprave kina. Skupno so se podali 
v hotel "Korotan ”, kjer je bilo za 
njih določeno bivališče.

Ob prihcxiu v hotel je goste poz
dravil upravnik kina Leštan Abel, 
operater tov. Murko Franc, 
načelnik oddelka za kulturo in 
prosveto tov. Sinorčič Vojko, 
arhitekt tov. Zdovc Mirko in nov
inar "Večera " tov. Kos Marjan. 
Uprava kina je gostom pred pred
stavo priiedila intimno večerjo.

Slavnostna predstava, katera je 
bila napovedana za 21-uro, se je 
pričela točno. Prihod filmskih 
igralcev v dvorano so prisotni 
pozdravili z burnim aplavzom.

Spregovoril je predsednik društva 
“Svoboda” tov. Savinek Franjo, 
kateri je v imenu uprave kina in 
prosvete prisrčno pozdravil drage 
goste in želel, da bi se med 
Slovenjgradčani kar najbolje 
počutili. Istočasno se je zahvalil 
tudi bogatemu obisku igralcev 
filma “Vesna".

Po končani predstavi so se filmski 
igralci podali na oder in pred-

21. marec 1954
Metka Gabrijelčič - Vesna, župnik Jakob Soklič, Štefan Verčnik, Jure Furlan - 

Krištof, Olga Bedjanič - Hiperbola in Janez Čuk - Sandi (z leve)

Pa še za ljubitelje statistike. V letu 1954 si je 146 filmov na 663 
projekcijah (kar je povprečno 1,8 predstave dnevno in vsaka dva 
in pol dneva nov film) ogledalo 83 428 obiskovalcev ali skoraj 126 
gledalcev na vrtenje.
V letu 1955 so podatki naslednji: 129 filmov, 599 predstav, 78 196 
gledalcev. Radovedneži naj se z izračunavanjem poprečij po- 
zabavujo sami. Morda še kurioziteta - tega leta je V vrtincu na 
dvanajstih filmskih projekcijah uživalo 1.844 gledalcev ali, da ne 
bomo bolj papeški od papeža, zaokrožam na 154 ljubiteljev filma 
povprečno.
Itd. I.eto 1956:14«, 60«. 8« (KM). Itn., itn.

26 - 23/95 PREPIH



Kultura

M.Vižinlin, T.Turičnik (v ozadju), Abel Leštan (upravnik kina) ter Albin Puncer z 
ženo - trenutek iz slovesnosti ob 40-letnici Puncerjeve prve javne slovenjgraške

projekcije (z leve)

stavili občinstvu.Uprava jih je ob 
tej priliki nagradila s cvetjem. Po 
obdaritvi je upravnik kina povabil 
goste v marmornato čakalnico, 
kjer so se vpisali v kroniko. Vesni 
v spomin pa sliko mesta Slovenj 
Gradec.

21. marec 1954, dan pomladi 
in drugi dan bivanja slovenskih 
filmskih igralcev v Slovenj 
Gradcu.

Ta dan so se gostje med 
dopoldansko predstavo še enkrat 
predstavili občinstvu, v ostalem 
prostem času pa so si ogledali 
mesto. Dopoldne so obiskali 
mestnega župnika gosp. Jakoba 
Sokliča z željo, da si ogledajo 
skrbno urejeno muzejsko zbirko 
zgodovinskih predmetov. Kot 
zelo znan zgodovinski spomenik 
je tudi mestna cerkev, katera je 
pred nekaj leti obhajala 700-let 
obstoja. Ob vstopu v cerkev je 
namreč pozdravil glas orgel, kar 
je na goste napravilo svečan vtis. 
Po končanem ogledu so se vpisali 
v župnijsko kroniko.

Po kosilu so gostje obiskali čast. 
člana kina tov. Verčnika.

Prisrčnemu slovesu pri 
popoldanskem vlaku je prisostvo
val celoten odbor uprave in 
množica meščanov.

Krasen sončen dan 21. marec -

dan pomladi.“Vesna” je blagode
jno vplival na goste in dal vedeti, 
da je pod slemeni zelenega 
Pohorja lepo. (konec citata)

Takšnih in podobnih dogodkov 
je v Kroniki z besedo, sliko in 
ilustrativnim materialom za pravo 
malo bogastvo pričevanj o nekem 
času, ljudeh, vrednotah in še

marsičem.
Za sladokusce samo beležim 
nekaj naslovov (Vesna 
20.3.1954, Tri četrtine sonca - 
16.4.60, Ti loviš - 10.6.61, 
Samorastniki - 5.10.63, Ne joči, 
Peter- 22.12.64, Lucija - 6.11.65, 
Amandus - 13.8.66, Zgodba, ki je 
ni - 12.3.67, Grajski biki - 1.6.67, 
Na papirnatih avionih - 11.11.67, 
Sončni krik - 25.5.68, Sedmina - 
12.6.69).
Vse to se je dogajalo v bivši 
Gollovi kavarni in tisti, ki so in 
smo živeli tiste čase, ugotavljamo, 
da so bili neizmerno lepi - pa ne 
samo zategadelj, ker smo bili 
mladi. Najbolj zato, ker smo še 
znali na pot med druge - ni nas še 
osvetljevala bliskavica samotne 
svetlobe televizijskega ekrana.

O naših zdajšnjih časih najbrž 
govore druge in drugačne kro
nike. Toda to že ni več cilj tega 
potepanja po bližnjih daljnih 
časih. O njih bo morda kaj 
zapisano, ko bo film dočakal svo
jih naslednjih sto let - dvestoletni
co pravzaprav.□

Andrej Makuc
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2^ Trgovina za ljubitelje živali ^
Prodaja malih živali tudi po naročilu 

Akvaristika
Montaža in dekoriranje vašega akvarija, 

vrtnega ribnika ali sobne fontane 
Hrana in priboljški

Kozmetični preparati in pribor za vašega ljubljenčka

PTC KaTiCa - RanKova 4, Sl. Gradec 
telefon: 0602/45-400

Srečno 1996

MESTNA OBČINA SLOVENI GRADEC
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Damiceli

MOJE PISMO 
-VAMA

DRAGI BOŽIČEK, KI SE Tl TAKO MUDI, DA PRI RDEČI 
TEČEŠ ČEZ CESTO IN DRAGI DEDEK MRAZ - 

PROSIM, POSTOJTA!

Zato, ker imam ljudi! Vsenaokoli 
vse polno dobrih ljudi, ki nimajo 
sreče, da bi jim sijalo svetlo sonce 
in zanje - ter zame - vama pišem 
pismo želja.

Poznam jih! Tončeka, Marijo, 
Danico, Lojza, Matjaža, Zvonke, 
Mirana iz delavnice na Muti, ki 
imajo neizmerno dobroto v sebi in 
zlate tovarišice z imeni Tatjana in 
Anita, ki lxle nad njimi.

Veš, dragi dedek, sivolasi in 
upognjen, ter ti, ves r rdečo odet in 
zapeljivo šarmanten, pisali so 
vama! Skromno pismo, v katerem 
vaju prosijo za čokolade in drobne 
majhne radosti. Zanje in za njihove 
tovarišice! Ustavita se, postojta - 
naklonita jim srečo!
Čisto v meni živi, a je vendarle iz 
dneva v dan sama in osamljena. 
Moja drobna, kaj vem koliko stara, 
zlata Johana. Nikogar nima, celo 
socialnih služb ne, ki bi poiskali 
njeno roko in ji ponudile svojo; in 
bo na velike dni - kot vedno in 
zmeraj sama! Prinesita ji droben 
biser sreče, v katerem se bo 
zrcalila topla tirana in kjer lx> bival 
prijazen človek!

Tam daleč, bogu in ljudem za 
hrbtom, živi Rok. Majhen in 
skromen deček mučkih ali 
katerikoli hribov nad našimi vasmi, 
zaselki in mesti, ki nima kaj tople
ga za obleči!

Poglejta njegove in mnogih drugih 
otrok tople nežne oči in mu 
natrosita biserov toplote, ljuliezni, 
pa sreče. Sreče, ki ve, kaj je bunda 
in topli podloženi škornji, sreče, ki 
ve, kaj je družba otrok in prevoz s 
šolskim avtobusom tudi v grape, 
kamor mestna noga v snežnih in 
deževnih dneh ne stopi. Tudi 
takrat ne, ko se odpravi na smu
čanje...
Za vedno Irom nosila v sebi oči. 
Modre. Nenavadno velike. Pa bi
serno bele zobe, ki so kar naprej

silili na piano razkazovat svojo le
poto. Do....do takrat, ko niso spoz
nali gorja mamil in v omami in 
bolečini za zmeraj zaspale. Te oči, 
ki v meni žive... tudi zato, da vidva 
postojita, se ustavita in skleneta 
vsem takšnim in drugačnim 
izgubljenim očem pomagati. Z bi
serom, v katerem se lx> zrcalilo 
razumevanje in kjer bo doma 
hotenje! Z biserom, ki lx> dovolje
val ljudem reči NE!
In tu so očetje in mame in njih 
sinovi in hčere! Po mnogih sloven
skih fabrikah žalostno životarijo in 
žive iz dneva v dan! Urez upanja, 
kot ljudje potlačeni in kot delavci 
izkoriščani... Iz dneva v dan...iz ure 
v uro! Prinesi jim, upognjenim in 
zgaranim, BISER, v katerem bo 
moč! Moč, da se dvignejo na raven 
človeka in da izkoriščevalcem, o ja 
ja, v naših fabrikah so tudi, blizu 
mene in tebe! rečejo NE!

In končno vaju prosim, ustavita se 
ob tistih, ki imajo danes vse. Ob 
brezsrčnih ljudeh, ki krojijo naša 
bedna in žalostna življenja in jim 
dajte biser. Biser, ki bo zrcalil vest, 
umazano, poteptano, a vendarle 
njihovo. Naj jo spoznajo in naj jo 
Meče občutijo.

In nazadnje vaju prosim zame. Za 
biser vaju prosim, ki zrcalil srečo 
za moje drage. Za Sabino, Blaža, 
Petra, očeta, mamo, brate, sestre. 
Srečo naj zrcalijo ti biseri v imenu 
smeha, sonca, zdravja.

Kajti; sreča je kot novolema jelka: 
iz mnogih lučk je, ki se zlivajo v 
celoto. Ena pomeni ljubezen, 
druga zdravje, tretja prijateljstvo,...

Dajta, gospoda, dovolita, da te 
lučke naše sreče gorijo v nas tudi 
vse prihodnje leto in naj prav 
nobena ne ugasne!

Se v;ima v imenu vseh za vse zah
valjuje in vama želi Srečni >U

Tončka Repnik-Vrhnjak

vv J

Vsem občanom občine 
Radlje ob Dravi se 

zahvaljujem m sodelo
vanje in jim hkrati 

želim vesele božične 
praznike in srečno 

novo leto

Herman Tomažič
[________________________________________________

boutique

ANDREJA MIHELAČ s.p. 
Partizanska c. 12, 62390 Ravne na 

Koroškem, Tel: 0602/20-168 
Delovni čas: pon. - pet. od 9.oo do 18.3o 

sobota od 9.oo do 12.oo

VESELE 
PRAZNIKE 
IN SREČNO 

NOVO 
LETO!
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Kozmetični kotiček
Razgledi

SILVES
TRSKI
MAKE-UP
Piše: Anito Peuiik

Morda so prav decembrski dnevi nadvse primerni, da si za 
trenutek pričaramo razgiban in lepši svet, ki nas odmakne od 
resničnosti. Prazniki so namenjeni praznovanju, zato si v tem 
mesecu vzemimo čas tudi zase. Namesto v kuhinjo ali dnevno 
sobo s krpo za brisanje prahu, stopimo raje z ličili pred ogleda
lo.

Ne dovolite, da bi vam 
tako kot vsako leto tudi 
letos zmanjkalo časa 
prav zase. Naj se vam 
celoletna utrujenost ne 
zrcali na obrazu prav 
na Silvestrovo. Pomi
slite na kožo že pred
silvestrovanjem, uživa 
jte predvsem lahko 
hrano, zelenjavo in 
sadje.
S pomočjo kozmeti
čnih kolekcij lahko svoj 
videz ne le izboljšate, 
temveč si lahko pri

čarate celo svečan in dovršen make-up. Zadnje dni v letu in 
seveda zadnjo noč lahko z ličili celo malo, čisto malo pretira
vate. Pogoj za to pa je skrbno negovana koža, na kateri se ne 
zrcalita naveličanost in utrujenost.
Ličila, ki jih nanašate na kožo, naj vas naredijo srečne in pred
vsem zadovoljne. Dekorativna kozmetika, ki sledi modnim 
zapovedim, tako v izbiri najsodobnejših ličil kot tudi modnih 
odtenkov, vas lahko še polepša, to pa vam vrača tako pogosto 
izgubljeno samozavest.
Brezhibna polt je želja vsake negovane ženske, zato je uporaba 

pudra osnova vsakega ličenja. Tekoči in kompaktni pudri 
omogočajo prav to. Dober puder je začetek in pika na i sle
hernega make-upa, posebej večernega, kjer se navadno zaradi 
zaprtih in toplih prostorov še izdatneje potimo. Osnova je 
vsekakor po dobri hidratantni kremi tekoči puder, ki ga 
zaključimo s pudrom v kamnu ali prahu. Pri koži, ki ni čista, ne 
uporabljamo svetlikajočih pudrov, saj le ta nepravilnosti in 
ogrce še bolj povdari. Letos prevladujeta v modi večernih 
oblačil zlata in srebrna barva, zato je lahko make-up bolj inten
ziven z močnimi barvami; živo in temno rdeče črtalo za ustnice 
ter lak za nohte v isti barvi, kot senca za veke pa zlata in srebr
na z nešteto kombinacijami. Barve naj bodo vsekakor usklajene 
z obleko, tako kot odtenek črtala za ustnice z lakom za nohte.
Še posebej moden je barvni ali brezbarvni lip gloss, ki ga lahko 
uporabite samostojno ali na rdečilo, saj z njim pričarate bleščeč 
videz ustnic; kot nalašč za praznično obarvane decembrske dni. 
Seveda je količina ličila, ki si ga boste nanesle na obraz v 
prazničnih dneh, stvar osebne presoje. Ličila so nam ob vsakem 
ličenju lahko le v pomoč, užitek in zadovoljstvo. □

Novodobni kotiček

Piše: Mišo Felle

Če redno prebirate tale kotiček, ste zagotovo opazili, da Nova doba ni 
nikakršen bav ba v niti kaj posebnega. Je le izraz, ki ponazarja napelje
vanje k spremembi. K zavedanju vsakega posameznika, da je vreden 
dostojnega, človeškega življenja. Da lahko misli s svojo glavo. Da naše 
sposobnosti in zmožnosti še zdaleč niso tako omejene, kot si mislimo 
ali so nam vbili v glavo.

Razmislite, kaj bi se zgodilo, če bi za pošteno delo zahtevali pošteno 
plačilo. Če bi odklonili orožje, ki z bistvom Človeka nima nič skupne
ga. Če bi razpolagali le s tistim, kar imamo in ne bi bili odvisni od 
bankirjev in njihovih dobrohotnih posojil. Če bi se uprli uničenju 
zelenega gozda, da zgradimo obvoznico. Če bi...

Bilo bi kmto, knito do tistih, ki imajo niti v rokah in nas želijo prav 
takšne, kot smo. Dela in plače nam dajo ravno dovolj, da preživimo in 
se nam po napornem šihtu ne da več misliti z lastnimi možgani, kajšele 
verjeti vse čudežne pravljice o tem, kaj vse zmore človek!

Izbira je naša. Vedno več nas je, ki mislimo z lastnimi glavami. S tem pa 
ogrožamo drugo stran. Zato znajo biti takšnile kotički kmalu tm v peti 
nekomu in takrat se pač nehajo. A se pojavijo novi, na novem mestu, 
in konca ni, oziroma bo, ko bo sleherno človeško bitje začelo uporabl
jati svojo zavest in tisto, za kar je bilo ustvarjeno.

Bog si ni izmislil trpljenja, ne, Človekov izum je to in vlečemo ga iz 
roda v rod že desettisočletja, kot da bi nam bilo neznansko všeč. Čas je, 
da spregledamo. Za to pa je potrebna sprememba. Kako se spremeniti, 
pa je danes toliko možnosti, kot še nikoli v naši zgodovini. Potrebna je 
le volja in trenutek, ko si rečeš, dovolj imam! In prisluhneš srcu in 
dobroti v sebi in se čudiš svoji podobi, ki se je doslej skrivala v množici 
podob, ki sploh niso bile tvoje! Ej, Človek! Tako majhno in nepomem
bno Bitje, pa vendar potrebno v mreži ljubečih Bitij, ki so že pričele 
spremembo.

Po vaših odzivih vem, da berete štirinajstdnevna napeljevanja. Tudi 
današnje ni nič drugega kot dobronameren izziv za razmišljanje ob 
vstopu v enega izmed zadnjih let tega tisočletja.

Berite, prisluhnite ljudem, ki so že začutili spremembo v sebi in če vas 
je vsaj nekaj v hlačah, si v novem letu ne boste več pustili htxliti po 
glavi. Tokratni moj namig pelje k policam z revijami: SPREMEMBA. 
Enkrat na mesec vam v dom in dušo prinese čisto pozitivno energijo za 
vsak dan, za vso diužino, ostalo vam je bo še za okolje. Če ste v dvom
ih, kje in kako pričeti, boste v SPREMEMBI prav gotovo našli odgovore 
in še več - konkretne napotke za pne korake k spremembi!
Naj vam bo spremenjeno 1996 ! □
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Dodjetje

kor Ske potarne
DRAVOGRAD

KAKOVOST-TRADICIJA

KRUH IN KRUŠNO PECIVO IZ NAŠIH 
PEKARN • PESTROST OKUSOV NA VAŠI MIZI

62370 DRAVOGRAD, Koroška c 2 
Tel. (0602) 83 045 Faks 84 637
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partnersko podjet/o
O proizvodnja montažnih podplatov 

O proizvodnja termopiastičnih granulatov 

O posredovanje v zunanji trgovini

carinska cona Dravograd 
Otiški vrh 25a 

62370 Dravograd 
tei: 0602 45 131
fax: 0602 41 631
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V LETU 1 996
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Na OŠ Koroški jeklarji na Ravnah poteka intenzivna organizirana šolska športna vzgoja

MA ©IBM®'»-
tuDSM® m®m®M<s®

Vsakodnevna športna dejavnost od 1. do 8. razreda ■ Na šoli poučuje sedem športnih 
pedagogov ■ Ravnateljica na strani športnikov - Z novo telovadnico do še večjih uspe
hov.

“Mnogo tega je pretrpela. Na dan jo je 
mučilo po petdeset, če ne še več učencev. 
Gulili smo jo skupaj, a nazadnje je ostala 
temna, mračna. Potem so se odločili, da jo 
bodo popravili. Začeli so z delom, zato smo 
imeli v tem času telesno vzgojo na prostem.

vzgoje vsak dan, na šoli ali zunaj nje. In 
moramo reči, da jim to v celoti uspeva, 
največ po zaslugi prizadevnih športnih peda
gogov, kakor tudi po zaslugi ravnateljice 
Katice Karadže, ki podpira vse načrtovane 
športne projekte.

Telovadnico so popravili, prepleskali so jo 
rdeče. Skupaj z učitelji smo veseli, da smo v 
tako kratkem času obnovili telovadnico. 
Sedaj jo bo zopet veliko otrok na dan 
uničevalo. Morali bomo zares paziti, da jo 
bomo ohranili lepo, to pa ni odvisno samo od 
otrok, ampak tudi od učiteljev.”
Ta duhoviti zapis, katerega avtor je Branko 
Štruc, učenec 6.b. razreda OŠ Koroški 
jeklarni na Ravnah, smo si sposodili iz prve 
športne številke šolskega glasila “Jeklenice”. 
Glasilo so izdali ob svečani predaji prenov
ljene telovadnice svojemu namenu. Na šoli 
so se aktivno vključili v športno vzgojo 
mladih, in usmerili vse sile v celosten razvoj 
odraščajoče mladine, njihovemu uveljavljan
ju zdravega življenja in k spodbujanju k še 
bolj kakovosmernu preživetju prostega časa. 
Zavedajo se, da morajo prav vsi na šoli bolje 
delati z mladimi, pri tem pa ne pozabljajo na 
načrtno vključevanje staršev v življenje in 
delo šole.
Na šoli Koroški jeklarji je preko 700 učencev 
in učenk, toda le ena petina mladih je deležna 
željenega obsega športnih dejavnosti na šoli, 
bodisi pri pouku športne vzgoje, interesnih 
dejavnostih, šoli v naravi, športnih dnevih ter 
aktivnem odmoru in minuti za zdravje. 
Otroci se že od 1. razreda dalje srečujejo s 
športno vzgojo, kajti na šoli se zavzemajo, da 
bi imel sleherni otrok vsaj eno uro športne

pa je povdarek posameznih projektov po 
določenih stopnjah naslednji: prvi razredi 
začenjajo s športno vzgojo vsak dan, drugi 
imajo celoletni plavalni tečaj, tretji kole
sarske tečaje in letne šole v naravi ob morju, 
peti razredi zimsko šolo v naravi ter 7. razre
di šolo v naravi (letos prvič v centru za 
šolsko in obšolsko dejavnost na Libeliški 
gori in Javomiških rovtah). Velik povdarek 
dajejo tudi plavalnemu opismenjevanju, kajti 
otrok naj ne bi zapustil osnovne šole brez 
plavalnega znanja.

movalke so se uvrstile v zgornjo polovico 
nastopajočih. Naš načrt je daljnosežen. 
Stremimo za tem, da bi deklice usposobili za 
dobre plesne akrobatke. To je nova panoga, 
imenovana “euro gym”, ki je sestavljena iz 
plesnih in akrobatskih elementov, skupinske 
vaje ob glasbi, z ali brez rekvizitov. Nastopa 
lahko najmanj šest posameznikov ločeno po 
spolu ali mešano,” z zanosom povdatja prof. 
Maja Marin.

Naš zapis o športni dejavnosti na OŠ 
Koroških jeklarjev na Ravnah zagotovo ne 
bi bil popoln, če ne bi predstavili vsaj neka
terih učencev te šole, ki so na športnem 
področju najuspešnejši. Predvsem so to 
učenci, ki so osvojili naslove državnih 
prvakov: plavalka Lidija Breznikar, 
nogometaša Sanel Džambič in Peter 
Stočko, karateist Mitja Topalovič, lokostr
elec Branko Gradišnik in seveda plesalca 
Lena in Matic Pavlinič. Seveda je mladih 
športnikov na šoli še veliko in tudi že 
posegajo po visokih uvrstitvah na tekmovan
jih po Sloveniji: smučarji Špela Božič, Miha 
Breznik, Maša Čemovšek, Sebastjan Kamer

“Našo šolo želimo predstaviti javnosti pred
vsem zato, ker smo ena redkih osnovnih šol, 
kjer poučujejo športno vzgojo pedagogi od 1. 
do 8. razreda,” povdarja ravnateljica šole 
Katica Karadža in nadaljuje. “Pouk na 
razredni stopnji od 1. do 4. razreda je tak, da 
vodi uro športni pedagog, razredničarka pa je 
asistentka. Moram reči, da smo na ta del 
športne vzgoje na šoli zelo ponosni in 
pričakujemo, da se bo ta način dela v nekaj 
letih obrestoval. Prepričana sem, da bodo 
učenci veliko pridobili in da bodo znali kas
neje sami poskrbeti za svojo nadaljno šport
no aktivnost.
Na šoli imamo sedem športnih pedagogov, ki 
so specialisti za različna področja. Pred leti 
smo na šoli gojili izključno le odbojko in 
smučanje, sedaj imamo tudi gimnastiko, 
košarko, rokomet, plavanje, nogomet... 
Največ zanimanja med otroki je bilo doslej 
za odbojko, no, sedaj so tudi že ostale 
dejavnosti polno zasedene, zlasti gimnastika 
je množična. Moram reči, da sem kot rav
nateljica šole prav navdušena,” pravi Katica 
Karadža.
Seveda ravnateljica šole ni pozabila omeniti, 
da so pravzaprav vključeni v razne občinske 
in republiške projekte športne vzgoje mladih. 
S ponosom je povdarila, da je bila prav nji
hova šola izbrana za republiški projekt “3 na 
ŠŠV” v 7. in 8. razredih osnovnih šol. Sicer

Za vse uspehe so “krivi” pedagogi, ki so vse 
naloge sprejeli sila resno in zavzeto delajo z 
mladimi. Vsa sedmerica ima za seboj 
uspešno športno kariero. Športno vzgojo od 
1. do 8. razreda na šoli Koroških jeklarjev 
poučujejo: Maja Marin, Cvetka Praznik, 
Franjo Jež, Bojan Pavlinec, Pavli Štekl, 
Toni Tomažič in Erih Zmagaj. Ob našem 
obisku na šoli smo se pogovarjali še s prof. 
Majo Marin, ki je bila edina od športnih ped
agogov dosegljiva, kajti vsi ostali so bili tisti 
dan z otroci v šoli v naravi na Rogli.

“Lansko leto sva s Pavlijem Šteklom pričela 
s testiranjem dečkov in deklic na višji stop
nji. Tako sva izbrala okoli 50 dečkov in dek
lic, s katerimi sva pričela sistematično delati. 
Lahko rečem, daje bil storjen velik napredek 
na področju gimnastike, panoge, za katero 
sva midva zadolžena. Lani smo šli na 
državno šolsko prvenstvo v akrobatiki kot 
čisti autsajderji, letos smo bili med 14 ekipa
mi že četrti. Tudi med posamezniki smo 
zabeležili dobre uvrstitve, vse naše tek-

in Blaž Klančnik, smučarji in gimnastičarji 
Katja Planic, Barbara in Jasna Rapnik ter 
Tine Urnaut, smučarja skakalca Mitja 
Skarlovnik in Iztok Vetdinek, karateist Milan 
Rožen, plavalci Matjaž Majdič, Rok Oto, 
Anja Srebotnik in Mojca Črešnar, 
gimnastičarka Sara Lipovnik, odbojkarji 
Goran Ognjanovič, Janez Rataj in Slavica 
Strojnik, košarkarja Tomaž Osojnik in Rok 
Štandeker ter atletinja Maja Šrot.

in prav prenovljena telovadnica, čudovit vad
beni prostor na javomiški šoli, ki je vsem 
mladim še kako pri srcu, bo v bodočnosti 
prispevala k še vidnejšim dosežkom učencev 
in učenk te šole. Prizadevanja športnih peda
gogov in ravnateljice šole, da vzgojijo 
zdrave, delovno sposobne ljudi, prav s 
pomočjo športa, ustvarjalne ter duševno in 
telesno močne mlade osebnosti, bodo ob 
takšnem intenzivnem delu zagotovo obrodila 
sadove.Q

Ivo Mlakar
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OZBI OŠLAK
Ožbi je visok svetlolas osemnajstletnik, precej samozavesten fant, ki kar nekako spomin
ja na Marca Girardellija. Tudi sam je odličen smučar, še mladinec in član naše C moške 
alpske reprezentance. Morda se nam je primerjava z Girardellijem zdela še bolj umestna, 
ko je Ožbi omenil, da mu je prav Marc vzornik, čeprav občuduje tudi vožnje Tombe, pa 
naših, Koširja in Kuna.

I V začetku je kazalo, da bo mladi Ožiti 
Ošlak smučar skakalec Prav navdušen 
je bil za skoke, za šport, ki je po zaslugi 
Pudgarjevih zaslovel med Črnjani, saj so 
bili ponosni na svoje reprezentante 
Ivana, Draga in Danila. In morda je 
prav rodbinska kri botrovala k Ožbijevi 
želji, da bi se spuščal po strmih 
zaletiščih skakalnic, kajti njegova mama 
Helena izvira iz roda Pudgarjevih.
Toda v Ožbijevih “rosno” mladih letih v 
Črni ni bilo več pravih pogojev za 
skoke in oče Ljubo ga je, nebogljenega 
malčka, postavil na alpske smučke, ne 
vedoč, da bo fant kmalu pokazal nadar
jenost za vožnjo med količki. Prvi 
treningi so se pričeli pri klubu v Črni 

pod vodstvom uenerja Jožeta Kolarja in kasneje Pavla Hercoga. Nekje leta 1990 je Ožbi 
“presedlal” v smučarski klub Fužinar na Ravne, kjer bi naj kot starejši deček imel občumo 
boljše pogoje za vadbo. Toda ni bilo povsem tako in mladi Ošlak se je po dveh letih 
znova vrnil v čmjanski klub, vseskozi pa treniral v občinski selekciji, ki jo je takrat vodil 
nekdanji reprezentant in trener Oto Pustoslemšek. Prav nemu se mora Ožbi zahvaliti za 
kakovosmo napredovanje in uspehe, ki jih je dosegal že kot starejši deček. To mu je tudi 
omogočilo uvrstitev v pionirsko reprezentanco, kjer pa ni bilo pravih rezultatov. Vse

PREDSTAVLJAMO
KOROŠKE

ŠPORTNIKE
preveč je bilo poškodb, pa težav s smučmi, skratka, vso reprezentančno kariero bi najra
je kar pozabil. Seveda je izpadel iz reprezentance in se vanjo uvrstil šele lani po uspešnih 
nastopih v mladinski kategoriji.
Sicer pa Ožbi že kar nekaj sezon nastopa na tekmah doma in v tujini, predvsem na 
tekmah FIS. Kar precej je bilo v zadnjih dveh letih dobrih uvrstitev. Velja omeniti 2. mesto 
med mladinci na državnem prvenstvu leta 1994 na Krvavcu in letošnji nastop od 13. do 
21. marca na svetovnem mladinskem prvenstvu v alpskem smučanju v Vossu na 
Norveškem. Ožbi je osvojil 10. mesto v kombinaciji, bil 26. v slalomu, 21. v veleslalomu in 
34. v smuku. Nastop na Norveškem mu bo ostal v lepem spominu, saj se je v našo 
reprezentanco “prebil” šele po izvrstni vožnji veleslaloma na izbirni tekmi v Kranjski Gori. 
Danes je Ožbi Ošlak stalni član C reprezentance, kjer vadi pod vodstvom trenerjev 
Dejana Poljanška in kondicijskega trenerja Mateja Čuješa.
“Moja želja je, da se uvrstim v B reprezentanco in v ekipo za nastop na svetovnem 

prvenstvu mladincev, ki bo prihodnje leto v Švici. Precej časa sem vozil na japonskih 
smučeh Kazama, toda vselej sem si želel smučke firme Elan in jih končno tudi dobil. 
Upam, da bo sedaj šla moja športna pot navzgor, da se bo krivulja uspehov vzpenjala. 
Seveda moram končati tudi gimnazijo na Ravnah, še tri izpite imam in maturo, nato se 
bom verjetno vpisal na Visoko šolo za telesno kulturo,” pravi pastavni fant iz Črne, ki bo 
morda kmalu krenil po poti uspehov “rojaka” Mitje Kuna. Njegov čas šele prihaja!
Ožbi Ošlak se je rodil 25.1.1977, stanuje v Črni, Rudarjevo 3.

IM.
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Piše: Ivo Mlakar

PRVI TOČKI 
LflČNOVE
Naša najboljša smučarka Tekačica in 
reprezentantka Nataši Lačen iz 'Črra; 
si je od letošnjih nastopov v tekmah zà 
'svetovni pokat veliko obetala, saj sé je 
pred sezono pripravljala jcot ‘še nikoli 
doslej. Toda ;u vrstit ve na uvodnih 
tekmah svetovnega pokala niso bile v 
skladu s pričakovanji. Na prvi tekmi v
•Šv*lskčmTkllhimyH Nafciša seveda bi , . . , . , ..

v .Jf P, . ' • . 8' Aleksandra Počovbifcje.dosegla J

■sss«—

ljubitelje smučarskih tekov, saj se je 
uvrstila na skromno 61. mesto.
Da so to bili le krizni trenutki in da je 
Nataša Lačen naš glavni adut za osva
janje točk v tekmah svetovnega 
pokala, se je kmalu pokazalo. V 
Italijanskem Brussonu je Nataša v svo
jem tretjem nastopu v sezoni končno 
dosegla pričakovano uvrstitev med 
najboljše in z 29. mestom osvojila v 
teku na 15 km v prosti tehniki prvi dve 
točki v svetovnem pokalu.

JUDOISTI 
SLOVENJ GRflDCft 
EKIPNO PETI
Mladi slovenjgraški judoisti so 
uspešno končali sezono tekmovanj v 
letošnjem letu. Na 25. novoletnem 
turnirju v Celju, ki jc štel za točke 

■.slovenskega judo pokala v starostni

Kmalu 'zatem so se'tekačice preselile v 
Švicarski Davos, kjer jc bila 9. decem
bra na sporedu tekma na 5 kra-v prosti 
tehiaikH žal jé tudltakrarNatsŠa 
razočarala naše strokovno vodstvo in

•;'mesto v kategoriji-do 44 kg, zmagali 
pa sta pripadli tudi Janku Klančniku, y. 
kategoriji do 42 kg in Željku Gabrovcu 
v kategoriji do 71 kg. Gregor Kadiš, 
Boštjan Pečovnik in Tanja Potočnik pa 
so v svojih kategorijah osvojili 5.

mesto. V skupni uvrstitvi slovenskega 
pokala za leto 1995 so mladi slovenj
graški judoisti dosegli ekipno 5. mesto 
v konkurenci 32. slovenskih judo 
klubov.

KUS NA "TOP 12"
V Preserjih je bil prvi slovenski “TOP 
12” turnir za najboljše namiznoteniške 
igralce. V prvi kakovostni skupini je 
po razburljivem finalu slavil slovenski 
prvak in v zadnjih dveh sezonah 
najuspešnejši slovenski igralec Robcit 
Smrekar, ki trenutno igra v Nemčiji. V 
drugi skupini za uvrstitev od 13. do 24. 
mesta je uspešno nastopil Radeljčan 
Tomaž Kus, ki si je priigral 1. mesui.
V finalni igri je s 3:2 ugnal igralca 
Moravskih toplic Sobote Mitjo 
Horvata, tretji pa je bil Ljubljančan 
Gašper Kastelic.

SILVESTERSKI TEK 
OKOLI JAVORNI
KA
Četrtič zapored bodo zadnji dan v letu 
v krajevni skupnosti Javomik-Šance 
na Ravnah pripravili Silvesterski tek 
okoli naselja Javornik na progi dolžine 
1150 m. Štail teka N) 31. decembra ob

20. uri, prijave pa bodo zbirali od 18. 
do 19.45 ure v prostorih krajevne 
skupnosti. Ker jc tek izključno 
rekreativnega značaja, bo potekal v 
dveh kategorijah - moški in ženski. 
Spomnimo se, lansko leto, na tretjem 
javornišketn teku je nastopilo 80 
tekačev in tekačic, zmagala pa sta brat 
in sestra Luka in Mojca Leitinger.

NOVOLETNI 
TURNIR V MALEM 
NOGOMETU
Aktiv nogometnih sodnikov Koroške 
vselej ob Novem letu izpelje turnir v 
malem nogometu v dvorana v Slovenj 
Gradcu. Tudi tokrat vabijo ekipe iz vse 
Slovenije, da se prijavijo na lurnir, ki 
bo 2. januarja prihodnje leto, s 
pričetkom ob 8- uti. Prijavnino za 
ekipo znaša Kftisoč tolarjev, prijave 
pa zbirajo: Drago &&&& [el..(tìó(C) 
20-207; Andrej Breznik; tel.
.44-564 in Ivo Jakičič, tel. (06D2J 06- 
T06e^réb za turnir, na* katerem bo 
sodeloval^ največ, 32 dktp, bodo 
opravili v četrtek, 28; dec., v prostorih 
Športne dvorane v Slovenj Gradcu, 
kjer bo turnir tudf,poujkul.
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Planinski kotiček
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Planinsko društvo Izlet Datum Vodnik/Informacije Telefon

PD Dravograd Od Matjaža do Matjaža 01. jan. Durič Jovo 85-297
Trad. pohod na Košenjak 02. jan. Gracej Ivan 84-605
Zimska kulturna srečanja na Uršlji gori 13. jan. Heber Jožica 83-116

PD Mislinja Uršlja gora 02. jan.
Osankarica Ni datuma !
Zimska kulturna srečanja 13/14. jan.

PD Muta Zimska kulturna srečanja 13/14. jan. Preglav Ernest 61-318

PD Ožbalt Občni zbor (5. obletnica) 20. jan. Cepec Tone 60-074

PD Prevalje Zimska kulturna srečanja na Uršlji gori 13/14. jan. Komprej Ivanka 31-479

MO PD Radlje Vuhred - Sv. Anton Ni datuma !

Zimski pohod na Košenjak PD Dravogr. 02. jan. Epšek Marjan 83-487
PD Ravne na Koroškem Zimska kulturna srečanja na Uršlji gori 13/14. jan. Komprej Ivanka 31-479

S tekaškimi smučmi okrog Uršlje gore2(). jan. Cigale Ivan 22-874

PD Ribnica na Pohorju Zimski pohod na Košenjak Ni datuma ! Kotnik Božo 68-194

PD Slov.Gradec Zimski pohod na Uršljo goro Ni datuma !
Zimska kulturna srečanja na Uršlji gori 13/14. jan.

PD Vuzenica Družinski pohod na Primož na Pohorju 07. jan. Bricman Branko 64-480

Iz programov posameznih PD zbral in uredil Ivan Cigale . Planinski pozdrav !

Novoustanovljeno Planinsko društvo “Bricnik" Muta je po ustanovnem zboru dobilo tudi že vodstvo. Predsednik društva je postal Alojz Eršte 
ml., tajniške posle bo opravljal Ernest Preglav, izkušen dolgoletni planinec, vrsto drugih opravil in nalog pa bodo opravljali še drugi člani 
upravnega odbora društva.
Posrbeli bodo za označevanje nekaterih novih društvenih izletniških poti, organizirali izobraževanje in seveda tudi pripravo zanimivih izletov. 
Prvi izlet bo že 2. januarja 1996, ko bo pohod na Bicnikov vrh. Po novoletnih praznikih je baje to že kar prava razgibalna potreba.O -kw

Gmajna 12, Slovenj Gradec 
Tel./fax: 0602 44 404

Lep božič ter 
srečno in uspeha 
polno novo leto

Vam želi EFEKT d.0.0. 
Svenj Gradec!
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DELAVCI TRGOVSKEGA 
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ŽELI VSEM SVOJIM KORCEM 
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Vaš Prepih
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Koliko starejših in manj starih ljudi, toliko lepih in morda manj lepih spominov. Le 
eno je skupno: skoraj vsakemu človeku se zdijo spomini na otroška in mlada leta 
najlepši, pa čeprav je bilo to življenje še tako skromno in preprosto.

Spomini segajo daleč nazaj, ko je 
bilo na podeželju mnogo več 
ljudi, petja in tudi otroškega 
vrišča. V tempu trdega in pestrega 
življenja pa je tekom polstoletja 
drugačen način uporabe delovne
ga orodja in prevoznih sredstev 
za vedno zbrisal mnogo lepih 
običajev in navad, ki bodo ostale 
le v zapisih in muzejih.
V adventnem času in ob koncu 
leta nam zdrsijo spomini na lepe 
predpraznične in praznične 
običaje, od katerih se jih je nekaj 
le dalo ohraniti, čeprav v malce

predrugačeni podobi. V 
najlepšem spominu mi je ostalo 
predbožično kajenje z žegnanim 
lesom, pomikajoče se procesije z 
baklami proti hribovskim cerk
vam k polnočnicam in kovatniško 
petje pred novim letom, sv. tremi 
kralji, svečnico...
Ob teh spominih se sprašujemo, 
kaj bi se dalo v teh modernih 
časih lepega in plemenitega 
ohraniti ali celo izboljšati. Ko si 
bomo voščili za božične praznike 
in novo leto, poklonimo ta voščila 
tudi invalidom, ostarelim in 
osamljenim, podarimo jim pri
jazen pozdrav, toplo besedo, pri
jazen nasmeh. S temi dejanji 
bomo osrečevali druge in sebe, 
posebno še, če jim bomo v stiski 
lahko kaj pomagali ali jih vsaj 
potolažili. Tudi to je košček sreče.

Ludvik mori
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Denarni posli v banki so zelo zaupna 
in zelo osebna zadeva. Zato je v vseh 
bankah sveta že dolgo vpeljana tzv. 
“cona zaupnosti”. Gre za tajne 
oznake ali dejanske barijere pred 
bančnimi okenci, pred katerimi civi
lizirani ljudje v vrsti počakajo, da 
sodržavljan nemoteno, zaščiten pred 
radovednimi pogledi uredi svoje 
denarne zadeve.
V naših, koroških bankah pa seveda 
mora biti drugače. Z veliko zamudo 
in obotavljanjem so “cone zaupnosti” 
končno bile urejene. Na to opozarja
jo nekakšne tablice na stojalih, ki pa 
za vrle Korošce ne predstavljajo 
nobene zapreke. Še vedno se kot 
roječe čelrele nabijejo pred bančnimi 
okenci, neženirano škilijo v sosedovo 
bančno knjižico in mu brez sramu in 
zadrege dihajo za ovratnik.
Če se kdo (po lastni neumnosti) dis
ciplinirano čakajoč postavi pred bari
jem, prikorakajo ostali “pametnejši" 
brez zadrege mimo njega in se 
stlačijo pred Irančni pult. Gre skratka 
za popolno zmagoslavje primitivnos
ti, brezobzirnosti in nevzgojenosti 
nad željo po redu in disciplini.
In tole hoče v Evropo !
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Maturantski izlet je za vsakega dijaka velik 
dogodek v srednji šoli, ki ga nikoli ne pozabi. Tako 
tudi srednješolci iz Slovenj Gradca ne bomo pozabili 
svojega izleta, ki si ga bomo žal zapomnili po 
slcbib dogodkih, za katere je kriva turislKna agenci
ja PANORAMA z Raven na Koroškem, ki nam je 
organizirala potovanje.
h v začetku smo se odločili, da gremo v Grčijo, ker 
smo o tej državi na Balkanskem polotoku v šoli 
veliko slišali in naša želja je bila, da jo še pobliže 
spoznamo. Denar smo zbirali skozi ceb naše šolan
je in smo si našli ceb sponzorje, ki so nam poma
gali z namenom, da bi se tega izleta udeležili vsi. 
Potem je sledilo iskanje potovalne agencije. Odločili 
smo se za agencijo PAN0RAAW z Raven, ker nam 
je gospa Alenka Pšeničnik lepo predstavila njihov 
program in smo bili nad njeno ponudbo navdušeni. 
Potovanje je stalo 554 DEM, a smo se z njo 
dogovorili, da plačamo vnaprej 500 DEM in potem 
še 54 DEM, ko se vrnemo. Teh 54 DEM nam je 
bilo neko zagotovilo, da bo vse v redu.
Težave pa so se začele že takoj na začetku. Ko 
smo prišli v Benetke, nas vodiča nista znala pripel
jati nozaj do avtobusov in tako je prišlo do velike 
zamude. Pot je tekla naprej proti zabaviščnemu 
parku Mirabilandia. Ta pot pa je bila štirikrat daljša, 
ker se vodiča enostavno nista znašla ne kod ne 
kam. V zabavišče smo prišli zeb pozno, poleg tega 
pa je pričeb še deževati. Po tem ogledu smo se 
odpeljali proti Riminiju v Italiji, kjer naj bi prenočili. 
Bili smo sestradani, saj marsikdo ni jedel od zgod
njih popoldanskih ur in smo vsi komaj čakali, da 
pridemo do hoteb in do večerje.
Ko smo prispeli v Rimini, vodka nista vedeb, kje je 
naš hotel in tako smo ga iskali do enih zjutraj. Od

večerje smo se v mislih poslovili že ob desetih 
zvečer, ko smo upali samo na to, da bi še tisto noč 
prSi do tuša in postelje. Večerje res ni bilo, pa tudi 
sob skoraj nismo dobili. Po dolgih urah iskanja smo 
prišli do nekega hoteb, kjer smo približno eno uro 
v recepciji obupani čakali, da bi se nas kdo usmilil 
in nam pokazal sobe. Vsi prepoteni in utrujeni smo 
se končno namestili v sobe in prvi dan matu
rantskega izbta je bil za nas končan. Upali smo, 
da bo vnaprej v najepšem redu. Pa smo se krepko 
zmotili.
Za marsikoga je bib na tem izbtu vožnja z ladjo 
veliko doživetje, ker tega ne počneš vsak dan. 
Vendar smo si mi to vožnjo predstavljali drugače in 
ne tako, kot je potekala naša. Na ladjo Superfast 
Ferie smo se vkrcali v Anconi. Gospa Pšeničnikova 
nam je v svoji predstavitvi ladje obljubila šest- 
posteljne kabine. Nihče od nas po ni vedel, da 
takšnih kabin na tej bdji spbb ni. Ko smo prišli no 
ladjo, so nas poškili no skupna ležišča, ki pa so nas 
spominjala na ležišča v vojašnicah. Ker pa mi 
oismo bili na izbtu kot vojaki in smo kabine plačali, 
smo zahtevali boljša bžiščo. Noč iz Riminija se je 
ponovila. Tokrat smo štiri ure dobesedno bžali na 
naš prtljagi v recepcip na bdji in čakali, da nam 
dajo ključe od kabin. Nihče nas ni opazil, mi pa 
smo se počutili kot "izmečki”, ki prošmo za tisto, 
kar smo plačali. Po dolgih urah čakanja smo dobili 
kabine in tudi ta dan je bil za nas zaključen. 
Naslednji dan smo prispeli v Patras v Grčiji in smo 
vsi prestrašeni pričakovali večer v upanju, da bomo 
dobili brano in prenočijo. V Atenah smo bili prvič 
zadovoljni s brano in sobami, čeprav je bil to že 
ntB tretji dan potovanja.
Pot nas je naprej vodita v Glifodo, kjer smo proti

pričakovanju pravočasno našli hotel in tudi dobili 
brano. Gospa Pšeničnikova nam je sicer obljubita, 
da bomo lahko šli po nakupih v Glifadi, ko bomo 
prosti. Nedelja je bita naš prosti dan in takrat, kot 
vemo, so trgovine zaprte. Mogoče je gospa 
Pšeničnikova mislila, da je v Graji s tem drugače. A 
lahko vam zagotovimo, da so tudi tam trgovine ob 
nedel|ah zaprte.
Tudi nazaj smo v programu imeli vožnjo z ladjo iz 
Patrasa v Ancono z namišljenimi šestposteljnimi 
kabinami, seveda. Tokrat jih nismo dobili, čeprav 
smo jih plačali. Spali smo na skupnih ležiščih, na 
umivanje pa je moral vsak čakati, da je prišel na 
vrsto, saj smo uporabljali tudi skupne kopalnice. 
Naš program je zajemal tudi ogled San Marina, a 
smo tja prišli v poznih večernih urah, tako da nismo 
videli ničesa in ta mata žepna državica v Italiji je 
šta mimo nas, kot da je sploh nismo obiskali.
Izlet je bil tako končan, mi pa smo bili trdno 
prepričani, do 54 DEM ne bomo doplačali, ker 
nismo bili zadovoljni z organizacijo izbta. Vendar 
se je tudi to obrnita proti nam. Gospa Pšeničnikova 
nam je zagrozila s tožbo, če ne plačamo. Ker je 
bila pravno močnejša, ni pa upoštevala naših 
razočaranj in psihičnih pritiskov, b smo jih na izbtu 
doživljali, b pobrab denar, s tem da aam je "rado
darno" odpustila 24 DEM. Ker smo prepričani, da 
bodo tudi naši zanamci hodili no maturantske 
izbta, jim predlagamo, naj dobro premislijo pri izbiri 
turistične agencije, da bodo imeli svoje izlete v 
dobrem spominu. Agenciji PANORAMA in gospe 
Pšeničnikovi pa se zahvaljujemo za 
"dobrodušnost"!

Dijaki 4.o. [KI, Slovenj Gradec 
Jure Murko - predsednik razreda
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Upam, da ne boš zameril, če te bom kar tikal. 
Tako sva komunicirala do sedaj in verjamem, 
da bo tako tudi v bodoče, pa čeprav ti moj 
odgovor ne bo pri srcu. Tudi meni ni bil tvoj 
tako enostransko, na trenutke zelo žaljiv zapis, 
ki že presega kodeks lepega vedenja, še pose
bej novinarskega.

Kot Polenčana te sprašujem, ali je to, kar si 
pisal (Vročica svetniških noči ima dva obraza - 
Prepih 21/95) maščevanje meni, ker sem 
drugačnega političnega mnenja kakor ti in se 
me ne da kupiti.

Ali pa si pisal po direktivi (to ti je vedno 
najbolj šlo) tvojih dveh stanovskih kolegov 
svemikov, katerima sem trn v peti, ali pa je v 
igri še kaj večjega. Drugače ne bi (vsaj mislim 
tako) tako goreče lagal.

Nazval si me svetnik, ki zaloputa z vrati. Toda 
Edi, če bi vprašal ali pogledal posnetke sej, bi 
videl in slišal, da sem med redkimi s sto 
odstotno udeležbo na sejah, sem pobudnik 
predloga za neplačane seje. Sem svetnik, ki 
najbolj pogosto opozarja župana na želje 
občanov. Le-ti se vedno pogosteje obračajo 
name, saj vedo da, če je mogoče, jim skušam 
pomagati. Še bi lahko našteval, a nočem, da 
zveni kot samohvala.

Žalostno pa je, da seveda nisi hotel videti svo
jega “tovariša”, kako tolče po mizi, da je na 
zadnji seji, kateri si prisostvoval tudi ti, isti 
svetnik v vinjenem stanju tako nerviral 
predsednico sveta, da je naredila nekaj napak, 
katere pa si takoj opisal. Bralce tudi zavajaš, 
ko opisuješ izjave gospoda Žerjala, seveda 
samo tiste, ki so za tvojo ralx> dobre. Nisi pa 
omenil, kako presenečen je bil, ker je imel 
manj dokumentacije kot naš odbor, ki pa še 
zdaleč nima vse. Verjetno pa si pozabil nje
gove besede, kako bi bilo pri kavici drugače. 
Zakaj nisi napisal, kako so slabe kopije, brez 
žiga, neoštevilčene strani, zakaj so take fabrike 
samo v Indiji in na Kitajskem, zakaj že never
jetnih par let traja, ko pa vsak laik ve, da mora 
Amerikancu takoj ustreči ali pa grem drugam. 
Zakaj zavajaš javnost s ceno odkupa hale 77 
mio sit, če pa so v resnici investitorji plačali 
samo 47 mio sit.

Toda, pustiva to, saj je odbor za okolje veliko 
bolj kompetenten za to in ga bodo bralci bolje 
razumeli.

Še nekaj te ne razumem - kako naj bi bil jaz 
proti boljšim plačam? O bog, Edi, na katerem 
planetu pa živiš, ko me obtožuješ, da se bojim 
dobrih plač, pokaži mi enega gostinca ali pa 
obrtnika, ki bi bil proti boljšemu zaslužku,

Pisma, odmevi
boljšemu standardu.

Kar se tiče profesorja, pa je res tako, kot si 
napisal, pozabil si le, da je ta isti gospod na 
izredni seji (kamor žal nisem vedel, da nov
inarji niste povabljeni) žalil kar po vrsti in to 
nadaljeval še po seji pred vrati občine.

Nadalje si bralcem pozabil povedati popoln 
izid glasovanja, saj so si lahko bralci ustvarili 
mnenje, da je samo pet svetnikov glasovalo 
proti AERO-LASTIC-u, bilo pa je tako, da so se 
štirje vzdržali, samo trije (se ve, zakaj) svemiki 
pa so bili ZA proizvodnjo AERO-LASTIC.

Zdaj pa, Edi, ti bom kot najvažnejše opisal, 
zakaj sem tako “goreč svetnik” proti AERO- 
LASTIC-u, pa čeprav bi zame kot gostinca bilo 
bolje, da sem tiho. Pa ne bom, zaradi meni 
dragega okolja, zaradi otrok in naših ljudi.

Tudi sam sem na tem področju delal napake 
in pozno spoznal, da naravo v naši dolini zas
trupljajo s svincem. Kot posledica tega je 
veliko število rakastih obolenj, tudi smrt očeta 
me je v to prepričala.

In sedaj, ko končno ljudje v Mežici drugače 
razmišljajo in ko so se končno lotili ozelenitve 
Žerjava, v prihodnosti tudi Glančnika, te 
sprašujem ,Edi, zakaj bi morali ljudi še dodat
no obremenjevati s tako proizvodnjo, ki med 
drugim povzroča raka.

Pa še nekaj bi te povprašal. Če bi stanoval v 
tistem stanovanju na Poleni, ali bi še vedno 
goreče zagovarjal proizvodnjo poliuretana ali 
pa bi bolje prisluhnil našim ekologom, ki vsi 
po vrsti živijo v Mežici, kar pa ne velja za 
večino ustanoviteljev.

Zbiranje podpisov po gostilnah te ne bi smelo 
motiti, saj so to mesta, kjer se tudi (razen na 
sejah) midva srečujeva. Pa tudi za delovna 
mesta se ne boj, saj boš videl, da tudi ta bodo 
in to v okolju prijaznih dejavnostih. Moram pa 
ti še z veseljem povedati, da sem zahtevane 
podpise za referendum proti proizvodnji poli
uretanskih obročev z lahkoto dobil.Veliko 
ljudi me je klicalo še po tvojem pisanju in so 
me spraševali, če jih še rabim.

Na koncu bi te prosil: “Edi zbudi se!” Zdi se 
mi, da si zadnjih pet let kar prespal. Čeprav 
smo še daleč od prave demokracije, mislim, 
da bi ti morala biti odločitev občanov “sveta”, 
saj ne ti in ne jaz ne bova odločala o proizvod
nji poliuretanskih obročev, ampak prebivalci 
občine Mežica.

P.S. Seveda bomo pred referendumom 
pripravili okroglo mizo, kamor bomo povabili 
otre nasprotni si strani ter strokovnjake, vse to 
posneli in potem večkrat predvajali.

Ljudje si bodo sami ustvarili sliko.Tako bo tebi 
in tebi enako mislečim onemogočeno, da bi 
potem iskali žrtveno jagnje.

Jože KREUH
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Čas zahteva in dopušča, da temeljiteje presodi
mo, koliko še lahko posežemo v okolje, v 
katerem živimo. Za naše domovanje gre, ki pa 
nikakor ni le naše, ampak vseh živih bitij, od 
najpreprostejših do najvišje razvitih. Naravni 
ekosistemi so naravnani k ohranjanju 
biološkega ravnotežja, človek ga ruši, ne da bi 
se zavedal, da s tem ruši tudi svoj lasten 
obstoj, zdravje in ne nazadnje dobro počutje v 
svojem domovanju. Človek se ne bori samo za 
biološko preživetje, ampak tudi za bogastvo in 
ugled preko materialnih dobrin.

Ne gre več za sentimentalno, občutljivo 
razmišljanje, ampak za nujno, strokovno in 
razumno presojo. Neizogibno postaja pošteno 
presojanje vplivov na okolje tistih ljudi, ki to 
strokovno zmorejo in to tudi hočejo. Ljudje 
smo si napisali zakone tudi za to, koliko lahko 
posežemo v okolje. Govorimo o minimalnih 
dopustnih koncentracijah snovi, ki so živim 
organizmom strupene. Z vsem tem se ukvarja
jo mnoge službe, od inšpekcijskih do zavodov 
za zdravstveno varstvo in zavodov za urejanje 
in varstvo okolja ter drugih.

Laično opazimo le, če zrak smrdi ali če so v 
Meži ribe “na hrbtu”. Dobro je, da to opazimo 
in smemo na to opozoriti. Proučevanje okolja, 
v katerem živiš, je nuja za njegov nadaljni 
razvoj in vizijo. Če bi se tega dela lotili v 
Mežici in širši okolici, bi imeli kaj početi.

Pokazatelji onesnaženosti okolja niso te in one 
MDI (minimalne dopustne koncentracije), 
ampak zdravje nas vseh živih - rastlin, živali in 
ljudi.

Dokaj nehvaležna in vznemirljiva bi bila 
statistična študija obolevnosti.

Pa vendar, tu živimo, imamo otroke, dom in 
radi imamo to okolje. Živeti v zdravem okolju 
postaja v zavesti ljudi vse večja dobrina. Biti 
pošten do okolja pa še zmeraj del človekove 
morale, saj bo do uresničevanja strogih okolje
varstvenih zakonov preteklo še veliko časa. 
Stoodstotno ekološko sprejemljive proizvod
nje ni, da pa se jo bolj ali manj obvladati, kar 
seveda sleherno proizvodnjo zelo podraži.

Preprosto povedano, zgornji del mežiške 
doline tarejo trije globalni problemi:

- rude je zmanjkalo
- okolje je zelo uničeno
- pojavljajo se problemi delovnih mest
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Vsakomur je verjetno že znano, da smo v 
Mežici pred težko odločitvijo, ali sprejeti ali ne 
kemijsko industrijo za približno trideset 
delovnih mest. Gre za proizvodnjo poliuretan
skih obročev firme Aero-Lastic Europa. 
Dejstvo je, da s tem dobimo nam povsem tujo 
in netradicionalno proizvodnjo. Niti ni potreb
no, da si zelo Studiozno naravnan, da 
razumeš, da bo ta proizvodnja vplivala na 
okolje.

Drzna je bila misel, da bi smel odbor za varst
vo okolja pri občini Mežica pregledati projekt 
in s tem ugotoviti, s čim bo obremenjen zrak, 
voda ali koliko bo trdnih odpadkov.

Na našo zahtevo smo postopoma pridobivali 
gradiva za oblikovanje mnenja različnosti te 
proizvodnje. Komponente, ki bodo 
uporabljene v proizvodnji, so metilen - bis - 
fenilizocianat in poliol. Gre že za problem 
samega prevoza omenjenih komponent. Ali v 
cisternah, ki jih je potrebno nekje tudi oprati, 
ali v sodih, ki bodo ostali kot nepovratna 
embalaža?

V gradivih je problematika čiščenja zraka 
neobdelana oz. predlagana nesprejemljiva. 
Gre za emisijo metilen - bis - difenil dizociana- 
ta (sodi v III. B skupino rakotvornih snovi) in

Pisma, odmevi
emisijo poliolne faze komponente. Ker ocen
jujejo, da MDK ne bo presežena, niso predvi
dene naprave za izločanje metilen - bis - dife
nil dizocianata.

Omenila sem že, da gre za zaposlitev razmero
ma majhnega števila delavcev, v kolikor pa se 
proizvodnja poveča, se s tem povečajo tudi 
vplivi na okolje.

Zavod za zdravstveno varstvo Maribor v 
sklepu jasno določa, da je proizvodnja spre
jemljiva le v primeru proizvodnje 1000 t lemo. 
Tehnološka voda nastaja predvsem pri 
čiščenju kalupov mešalne glave, transportne 
embalaže in izpiranju manjših razlitij kemikalij. 
Komponenta A sama ne sme priti v stik z 
vodo, saj tvori z njo nevarne dušikove in 
žveplove okside. V omenjenem poročilu je 
predvideno čiščenje odpadnih vod v biološki 
čistilni napravi v Čmi na Koroškem.

Dejstvo je, da naprava nima pristojnosti omen
jene čistilne funkcije. Direkma obremenjenost 
reke Meže je kritična, še posebej v sušnih 
obdobjih.

Kakšna je požarna in eksplozijska nevarnost, 
saj je iz razpoložljivih gradiv razvidno, da so 
komponente vnetljive in da je sam poliuretan

gorljiv. Pri gorenju vseh se razvijajo strupeni 
plini.

Glančnik, kjer je proizvodnja predvidena, je 
prav zaradi svojih geografskih značilnosti za to 
proizvodnjo neprimeren.

Ob vsem tem bi morali zagotoviti maksimalno 
požarno varnost, ker se v primeru požara 
sproščajo zelo strupene snovi. Torej gre za 
zahtevo jasnih in zanesljivih rešitev.

Pri proizvodnji se pojavljajo trdni odpadki, ki 
so zelo voluminozni. Kam z njimi, ni predvi
deno v nobeni dokumentaciji! Komunalna 
deponija Holmec je za to vrsto odpadkov 
neprimerna.

Ali se nam obetajo novi kupi, poleg že znanih 
akumulatorskih odpadkov?

Pravica tukaj živečih ljudi je, da se o proizvod
nji odločijo, in dolžnost investitorjev, da se 
predstavijo z natančnimi programi.

Predsednica odbora za varstvo okolja 
občine Mežica: 

Prof. Vanja KARNER

Tudi v letu 
1996 Vaš

radio alta d.0.0. 
REDAKCIJA IN STUDIO 

Cankarjeva 1 
62 380 Slovani Gradac, p.p. 92 

telafon (0602) 41 630 
telefax (0602) 41 244

radio alla d o. o.
PROPAGANDNA AGENCIJA
Tkg mladosti 6 
63320 Velenje 
telefon: (063) 851 788 
telefax: (063) 851 788

VAŠ SOPOTNIK V POSLOVNEM SVETU

1C7,8 Mhz

Dravograjčanom, 
našim občanom 

in vsem
Korošcem želim 
prijetne praznike 
ob koncu leta ter 

srečno, 
zadovoljno in 

uspešno 
novo leto

Rado Krpač
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i.
JANUARJA vse je v snegu, 
sankamo in smučamo se po belem bregu. 
Da uspehov in sreče bi dosti bilo, 
da lepše se nam bi godilo.

V.
MAJA že rožice cvetijo, 
ptičice se iz vej glasijo.
Iz sanj se ljubezen prebudi, 
srce nič več ne molči.

II
FEBRUARJA nam pripelje Pusta, 
mastna so njegova usta.
Brez zabave tudi mi, 
dokler ne minejo Pusne dni.

m.
MAREC nam pomlad prinese, 
vse zaspance naj potrese. 
Potovanje se bo začelo, 
da več sreče bi imelo.

VI.
JUNIJA postane sonce vroče, 
Bog varuj naš hude toče.
Iz radosti si podjetja vsi želimo, 
v naravo veselo pohitimo.

VII.
JULIJA se že kopamo veselo, 
sonce greje na debelo.
Pot k moiju ali na planino, 
vse se oddiha veselimo.

IV.
Velika noč je APRILA, 
nam veselje bo delila.
S pisankami jih bomo obdarili, 
da bi vselej zdravi bili.

vm.
AVGUSTA je že žito zrelo, 
prav z veseljem se bo želo. 
Doma z delom pohitimo, 
da s prijateljem se poveselimo.

IX.
SEPTEMBRA je že sadje zrelo, 
dosti mošta bo imelo.
Stelja za živino se napravlja, 
poletje toplo se poslavlja.

X.
OKTOBRA je že grozdje sladko, 
sonce sije nam še kratko.
Bliža nam se trgatev že, 
iz zadovoljstva veselimo se.

XI.
NOVEMBRA listje že odpada, 
kmetič drva si naklada.
Sv. Martin iz mošta naredi vino, 
za denar, veselje in razvedrilo.

xn.
DECEMBER, ko pride huda zima, 
starec že za pečjo kima.
Sv. Božič, Štefan in Silvester, to bo veselje, 
da bi se nam izpolnile vse želje.

VEDITE ŠE TO:

KAR "KOLEDARČEK" NAPOVEDUJE,
SE Z LETOM TUD! IZPOLNJUJE.

Brodnik Stanko, Mežica

QKI
€ K KI D (9 KI G

Ni še dolgo tega, ko Črna je krajevna skupnost bila, 
tekom leta pa smo samostojna občina postali. 
Kaj Črnjani smo z novo občino dobili?
Nove ljudi smo po pisarnah poskrili, 
kar naenkrat smo se kadrovsko okrepili.

Še preden smo občina postali, 
grozno smo stokali in nergali!
Velika je naša želja bila,
da ne bili bi odvisni od Guštanja.
Na referendumu smo zmago slavili 
in rdečega župana izvolili.

Kaj pa v Črni v tem letu smo naredili?
Na cerkveni strehi so gospod nekaj tramov 
zamenjal in jo z bakrom okrenčlali, 
pa tudi na fasado niso pozabili, 
saj so jo z novo barvo prekrili!

Hotel je leto in pol sameval, 
letos pa je končno okreval,

so mladi zanesenjaki se ga lotili 
in ga dodobra spremenili.

Vendar, če hočemo postati turistični kraj, 
postoriti moramo še marsikaj!
Ljudje, ki kaj imajo in tisti, ki kaj znajo, 
združijo naj svoje moči, da Črna novega poleta 
dobi in končno se svojih uspehov veseli.

Prvo leto naše samostojnosti 
ni prineslo kaj drugačnosti.
Puhanova hiša še vedno žalostno stoji,
nič ni videti, da novega lastnika kaj kmalu
dobi.

Skozi okno, ki odprto je noč in dan, 
gleda lutka mal postran.
Gotovo se ji čudno zdi,
zakaj za njeno hišo nihče ne skrbi!
Še bolj čudno pa je tudi to, 
da za katakombe pod njo

ustavilo se je časovno telo.

Zdaj na koncu leta grof Thum se obeta, 
si gozdove grozno nazaj dobiti želi 
in v njih vladati kot svoje dni.
Toliko in toliko let za gozdove je gozdna skrbela,
sekati preveč ni smela,
saj bi gozdna masa kaj kmalu izpuhtela!
Že denacionalizacija ji je gozdove skoraj vse 
pobrala, sedaj pa še ostanek gospodu Thurnu 
bi dala?!

In od česa naj pavr višinski živi,
če vzameš mu gozd,
ki danes edino ga pokonci drži.
Kje prihodnost je gorskih kmetij?
Za pridelavo hrane pogojev skoraj ni, 
saj tudi živina v bregih komaj stoji, 
pa tudi v dolini rožnato ni, 
saj delo se le s težavo dobi.

Ivan Kos, Črna na Koroškem
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Glosirana črna kronika

Srečanje z 
Rombom

Na začetku mojega tokrat
nega 14 dnevnega pregleda 
dogajanj v črni kroniki na 
Koroškem sem dolžan 
zapisati pojasnilo. Čeprav 
nekatere - zlasti po moje 
glosirano zasukane - 
zgodbe včasih zvenijo ne
verjetno, temeljijo vendarle 
na resničnih podatkih, pri
dobljenih iz sporočil UNZ 
Slovenj Gradec, ki so na 
voljo novinarjem, torej 
javnosti. Doslej so bile v teh 
sporočilih zapisane tudi 
kratice imen znanih storil
cev kaznivih dejanj ali 
prekrškov. Za tokratno 
obdobje pa sem imel na 
voljo obvestila OKC 
(Operativno komunikaci
jskega centra) UNZ Slovenj 
Gradec, v katerih imena ali 
kratice storilcev ali osuml
jencev niso bile zapisane.

Zato vam seveda ne morem 
postreči s tako podrobnimi 
podatki, dogodki, ki jih 
opisujem, pa so še vedno 
resnični.

Zimske vozne 
razmere

Čeprav živimo v krajih, kjer je 
pozimi sneg nekaj povsem 
običajnega, se nam vedno znova 
primeri, da nas sneg preseneti. 
Koroški cestarji so se v zadnjih 
letih sicer kar popravili in 
nemalokatera cesta je kar vzorno 
splužena. Zato pa so toliko manj 
pripravljeni ali, lahko bi rekli, kar 
zelo malomarni vozniki. Na srečo 
ima takšno obnašanje v glavnem 
“materialne posledice”,kot
običajno rečemo. Vendar tudi to 
ni nezanemarljivo, najhuje pa je, 
da kljub vsemu prepogosto 
ugasne tudi kakšno človeško živ
ljenje.

Za lažje razumevanje dva podatka 
Iz zadnjih dveh tednov. V prvem 
tednu je bilo na koroških cestah 
19 prometnih nesreč, v drugem 
Pa 30. Vprašanje, v katerem 
izmed tednov je močneje snežilo, 
je seveda zgolj retorično. Pri 
vzrokih za nesreče sicer še vedno 
Prevladuje nepravilna stran in

smer vožnje (prehitevanje v 
škarje, kot pravimo po domače - 
op. pisca), zatem neprimerna 
hitrost, premajhna varnostna raz
dalja in seveda - alkohol.

Brez opreme
In če se vrnem k izhodišču - torej 
snegu: ob poslabšanju voznih 
razmer policisti ugotavljajo, da 
mnogi vozniki ne poskrbijo za 
primerno (in obvezno) zimsko 
opremljenost vozil. Poleg gmotne 
škode in človeških življenj terja 
takšno izzivanje narave pogosto 
še drago izgubo delovnega časa. 
Na primer 5.12. letos, ko je zaradi 
enega za zimsko vožnjo 
neprimerno opremljenega vozila 
prišlo do enourne popolne 
zapore radeljskega klanca. Kdor 
je v takem primeru v koloni, pač 
mora čakati - in izgubljati 
dragoceni čas.

Odredba
In da bo bolj jasno, kakšne so 
obveznosti voznikov - saj lahko 
letos večje količine snežnih 
padavin še pričakujemo - v 
poslabšanih voznih razmerah, 
poglejmo na kratko, kaj določa v 
takem primeru Odredba o ome
jitvi prometa na cestah v 
Republiki Sloveniji. Uradni list RS, 
št. 15/95, z dne 16.3 95:

“Ob sneženju in poledici je pre
povedan promet na vseh cestah 
za tovorna vozila s priklopniki in 
vozila, ki prevažajo nevarne snovi 
ali izredni tovor, od tedaj, ko se 
sneg prične oprijemati vozišča ali 
ko nastopi poledica.

Vozniki motornih tovornih vozil s 
priklopniki in vozil, ki prevažajo 
nevarne snovi ali tovore preveli
kih dimenzij, morajo svoja vozila 
sami izločiti iz prometa.
Konec prepovedi oziroma, kdaj je

cesta primerna za promet vseh 
vozil, sporoči pristojna služba za 
vzdrževanje cest.
Vsaka druga vozila morajo biti v 
zimskih razmerah opremljena s 
predpisano zimsko opremo. Za 
osebne avtomobile s pogonom 
na vsa štiri kolesa omejitve ne vel
jajo.” Dovolj jasno, mar ne!?

Domači vrtnar
Ta dogodek bi, če ga ne bi 
povezali še z nekim drugim, 
morda celo sodil v drugi del, torej 
v glosirano kroniko. Vendar 
pomeni nekakšno logično nadal
jevanje našega “vstopa v Evropo”, 
o čemer sem pisal zadnjič. Glede 
narkomanije je namreč, žal, 
Evropa že pri nas. Tako so raven
ski policisti zasegli nekemu 
občanu 19 sadik indijske kono
plje, ki jih je gojil kar doma, v 
svoji dnevni sobi.

Kam lahko to med drugim pripe
lje, priča dogodek z dne 8.12., ko 
je morala policijska patrola oprav
iti intervencijo (strokovni policijs
ki izraz za poseg- op.pisca) v 
Zdravstvenem domu v Slovenj 
Gradcu. Tja je namreč prišel nek 
občan in od osebja izsiljeval 
tablete ter prevoz v zdravilišče. 
Grozil je s pretepom in ga bodo 
policisti predlagali v postopek pri 
sodniku za prekrške.

Akt dobil 
noge

Zastavo (bandero) v “ta veselem 
delu” (brez Matička, ta se je že 
poročil in ga je veselje minilo - 
op.pisca), nosi NN, ki je storil 
dejanje posebne vrste: ukradel je 
sliko ženskega akta.

“Ker so slike običajno na steni, 
vsakomur na očeh, predvidevam, 
da ta slika ne bo romala na

kakšno tovrstno javno mesto, 
marveč, da jo bo “vmesni gos
titelj”, če lahko tako rečem, 
shranil na kakšnem manj vidnem, 
a bolj občutljivem mestu - na 
primer pod kovtrom ali odejo,” 
razmišlja moj prijatelj in ponovno 
postreže z resnično zgodbico svo
jega prijatelja Reneja.

“Da, seveda! Tudi s takšnimi 
živahnimi rečmi ima Rene kar 
nekaj izkušenj. No, nekega dne - 
tedaj je bil še srečno poročen, saj 
veste: z mizo, posteljo, ženo in 
taščo, se je žena nepričakovano 
vrnila s službenega potovanja - 
povsem jasno je namreč, da je bil 
Rene lahko bil poročen le z zelo 
poslovno žensko, ki je nenehno 
hodila na službena potovanja, in 
to iz nepojasnjenega vzroka 
vedno z istim šoferjem - je našla 
svojega ljubčka, mucka, repka... v 
postelji s sliko ženskega akta. No, 
akt je bil slika le tako dolgo, dok
ler se zaradi mravljincev v nogi ni 
premaknil, in pokazalo se je, da 
gre za izvirno kopijo kuharice 
Ančke iz bifeja pri “ta mehkem”, 
kamor je Rene (kot pravi Francoz) 
hodil na obligatorni dunajski 
zrezek, s pomfrijem in fižolovo 
solato z bučnim oljem”.

Rambnov Lujz
Neki občan iz Slovenj Gradca je 
imel oni dan neprijetno “bližnje 
srečanje tretje vrste”. Takole je, 
nič hudega sluteč, sredi 
nedeljskega popoldneva (3.12.) 
sedel lepo na toplem v nekem 
gostinskem lokalu, ko je - ne 
boste verjeli - srečal “Rambota”, 
kot pravijo na Koroškem. Pa ne 
tistega iz istoimenskega filma, 
ampak še hujšega - pravijo mu po 
domače kar “Rambnov Lujz”. 
Seveda se to srečanje ni moglo 
dobro iziti. Nič hudega sluteči je 
končal v bolnišnici s hudo telesno 
poškodbo: zlomom desne ličnice 
in nosu ter udarnino na levi pod
lahti.

“Rambnov Lujz” bo zdaj ovaden 
okrožnemu državnemu tožilcu, ki 
filmov o Rambu ne ceni preveč, 
še manj pa ceni njihove “dvo
jnike” v pravem življenju.O

TI.
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Razvedrilo
IRANSKO

LJUDSTVO
NA

KAVKAZU

DIVJI PRAŠIČ, 
MERJASEC

LETALIŠČE
PRI

PORTOROŽU

IME TRINAJ
STIH RM- 

SKIH
PAPEŽEV .

ETNIČNA 
SKURNA V 

NIGERUI

BABICA NA 
PRMOR- 

SKEM

IME TV DE
LAVCA 

VODOVNIKA

KEMUSKI 
SIMBOL ZA 

NKEU
CIVILIST

VOKALNI
ORGAN

SOGLASNIKI 
IZ BESEDE 

VESLO

LEO NOVAK

ZASTEKLENA 
ODPRTINA V 

STENI

PLESNI
ANSAMBa,

BEND

ME
IGRALCA
RANERJA

VELETOK V 
SIBIRIJIAVSTRALSKI

MEDVEDEK
MEDMET
BOLEČINE

PLESALEC 
NA VRVI

TEŽAŠKOVRSTA GOB

DIŠEČA
SMOLA

LETVE

ORGAN
HOBOTNICE

AVSTRIJSKI
SMUČAR,

HANS

NEKDANJI 
FR. SMUKAČKRIŽANKO 

SESTAVI: 
F. NOVAK

ENAJST
METROVKA MILANSKI

ŠPORTNI
KLUB

NAPAKE
VEROVŠEK

PRIPADNIK
ALARODOVOPERATIVNI

POSEG
DRŽAVA V 

AZUI

IND. MESTO 
V RUSUI KIP AU 

SLIKA GO
LEGA 

TTLESA

PRITOK 
DONAVE V 
ROMUNIJI

POŽELENJE

GRŠKI 
KOŠARKAR- 
SKI KLUB

VELIKANKATR1ZLOŽNA
PESNIŠKA
STOPICA STANKO

ARNOLD
MILAN

ERJAVEC

BOGASTVO
GOZDOV

SPORAZUM 
MED ŠVED

SKO IN 
POUSKO

MAMA

MUSUMAN- 
SKJ BOG

NADAV.
NAPLAČLO

KEMIJSKI 
SIMBOL ZA 

NOBELU

LETNI
GOZDNI
POSEK

*.....................

Durhcug vici
Zmeda
- Si kje videl moj svinčnik?
- Za ušesom ga imaš.
- Za katerim?

Nemogoče
Mama iz sobe vpraša Speleo:
- Kaj pa zganjaš takšen hrup v 
kuhinji?
- Pa ti poskusi brez hrupa 
razbiti tri krožnike.

Prvi pogled
Prijateljica vpraša prijateljico:
- Kaj ti prvo pogledaš na fantu, 
ki te osvaja?
- Na zadnji žep, kjer ima denar
nico.

Prvič videl
Jožek se vme iz šole:
- Pomisli, mama, učitelj je danes 
prvič videl konja.
- Ne razumem?
- Ko sem ga narisal na talilo, je 
vprašal, kaj je to.

Durhcug vici 

Ctroska
- Hitro na dvorišče, otroci so se 
zopet stepli!
- Kako to misliš, stepli?
- Lepo, moji in tvoji tepejo 
najine.

Predlog
Marko v gostilni opozori vin
jenega gosta:
- Hej, moje vino pijete!
- Zdravnik mi je tako predlagal, 
odvrne vinjen gost.
- Zdravnik?
- Da, rekel je, če se hočem 
odvaditi piti. moram drugim iz 
kozarcev piti vino.

Slabovidnost
Milanček in Tonček se pogo
varjata:
- Naš sosed pa zelo slabo vidi.
- Res, kako to veš?
- Svoji ženi je zadnjič med 
prepirom rekel, da je opica, 
podobna pa je kozi.
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Razvedrilo

Durhcug vici 

Ne sme se
- Govori se, da direktorjeva 
tajnica in direktor v pisarni 
počenjata tisto.
- Ne nori, v pisarni se to vendar 
ne sme.
- Tudi krasti se ne sme, pa tudi 
to počne.

Slove
Gost v hotelu pravi natakarju:
- Poljubite me za slovo.
- No, kaj takega, le zakaj?
- Ker me v tem hotelu ne Ixxste 
več videli.

Slab okus
Prijateljica zaupa prijateljici:
- Veš, da se je Silvo zaljubil 
vame?
- Nič kaj takega, lani je bil 
zaljubljen vame.
- To pa vem.
-Veš?
- Da pravil mi je, da je lansko 
leto imel še zelo slab okus.

Težave
- Kako si zadovoljen z novim 
stanovanjem?
- Lepo je. Le dvigalo mi ni všeč.
- Zakaj pa ne?
- Ker v njem piše “samo za štiri 
oselte” in moram vedno čakati, 
da pridejo še trije.

Slabo pooutie
Polde pride k zdravniku:
- Zelo slalxt se počutim.
- Kje vas najbolj muči, vpraša 
zdravnik.
- V službi, odgovori Polde.

Preizkus
Mihec pravi očetu:
- Očka, tvoja ura pa res ne 
pušča vode.
- Kako pa to veš?
- Zjutraj sem jo napolnil z vodo, 
pa je še zdaj vsa v njej.

Vzrok
Zdravnik vpraša pacienta:
- Hodite z dekleti?
-Ne.
- Pa bi radi?
- Seveda.
- Zakaj pa potem ne hodite?
- Žena mi ne pusti, žalostno 
zagodrnja pacient.
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Neznana tovarna
Poglejmo si tokrat najprej nekaj o tistem, s čemer se sicer srečujemo sleherni don, a nos krhko vedno 
znova preseneti. Gre za noše telo. Zanj sicer (nopočno) menimo, da smo njegovi gospodorji, vendor v 
resnici gre za pravo "tovarno", ki večji del deluje mimo nas.

Od las de nilače
Kadar po pranju glave pogledate v umivalnik, vas morda prestraši število izpadlih los. No, pa ni tako 
hudo: človek imo poprečno 100.000 las na giovi, dnevno po mu jih izpade ali se "zamenja" okoli 80. 
Tako se jih večina tudi nadomesti. Veljalo pa bi reči, da imajo naravni rdečelasci običajno manj las kot 
svetlolasi in rjavolasi. 0 laseh pa še tole: najzanesljivejša metoda proti izpadanju las je - kastracija. Vendar 
pa je verjetno tudi najmanj uporabna. Toda, kaj vemo, za lepoto se marsikaj naredi!

XXXXXXXXXX

Ker smo že pri številčnih podatkih, še nekaj človeške statistike in zanimivosti: mišičevje človeka sestavlja 
kar 600 različnih mišic. Za smeh potrebuje človek 17 mišic, za mrščenje pa 43. Najmanjša človeška 
mišica je v ušesu in meri vsega petnajst™ centimetra.
Poleg vseh teh funkcionalnih delov ima človeški organizem tudi eno zakrnelo kost, ki bi morala biti rep, in 
eno zakrnelo mišico. Z njeno pomočjo bi morali migati z ušesi. No, povsem zakrnela ta mišica najbrž ni, 
saj so tudi ljudje, ki znajo krepko migati ali striči z ušesi.

XXXXXXXXXX

Če se vrnemo k temu, da je človeško telo prava tovarno: v našem organizmu je no primer dovolj fosforja 
za 2000 vžigalic, dovolj masti za nekaj kosov mila in dovolj železa za celo ogrlico.
Za vse to pa človeško telo seveda, kot druge tovarne, potrebuje energijo, ki jo dobi predvsem s hrano in 
pijačo. Samo za ogrevanje svojega telesa človek namreč potrebuje toliko energije, kot jo porabi 100 
vvatnc žarnica. V 24 urah zdrav odrasel človek povprečno vdihne 23.000 krat, poje 1,36 kg hrane in 
izpije 1,18 litrov tekočine. V tem času mu lasje zrastejo za 0,4 milimetre, nohti pa za 0,001 milimetra.
In še tole: v blagem podnebju človek dnevno izloči z znojem do 2,83 litrov tekočine. Rudar med delom 
izloči 6,15 litrov znoja in Indijanec med delom na soncu tudi do 11 litrov tekočine dnevno.

Medicina za zdravilc
K človeškemu telesu sodi seveda tudi medicina. Poglejmo si nekaj zanimivosti še iz te vede.
Znano je, da s pomočjo čebel lahko zdravimo tudi revmo. Mnogim ljudem je na tak način uspelo olajšati 
si bolečine. Čebele zaprejo v narobe obrnjen kozarec in ga pritisnejo na razbolelo mesto. Zaradi zaprtega 
prostora čebele ponorijo in pičijo.

XXXXXXXXXX

Samo ena skupina ljudi je na svetu, ki ne pozno obolelosti za rakom v nobeni obliki. Gre za ljudstvo 
Hunza iz severozahodnega Kašmirja, ki je znano tudi po dolgosti svojega življenja.

XXXXXXXXXX

Kontracepcijska sredstva - na primer kondom - niso izum šele sodobnega časa. Poznali so jih že pred sto
letji. Tedaj so uporabljali, na primer, skorjo nekaterih agrumov - kot primer, polovica oranžne lupine.

Pc bdezen v bdnišnicc
Okoli dva milijona Američanov, ki letno obišče bolnišnico, dobi tam še kakšno drugo bolezen. Infekcije, ki 
jih ljudje dobijo v bolnišnicah, sleherno leto terjajo življenja 15.000 Američanov.
Po zdaj znanih podatkih obstaja pri človeku okoli 1400 različnih prirojenih nopak. Vendar je večina izmed 
njih tako redkih, da se večina zdravnikov z njimi nikoli ne sreča. S pomočjo ročunolnikov jih zdaj že bolje 
poznomo.

XXXXXXXXX

Tole pa je pomembno za voznike motornih vozil ali druge udeležence v prometu. Za vsakih 30 gramov 
alkohola, ki ga izpijete, potrebuje telo dobro uro, da ste dovolj trezni za vožnjo z avtomobilom. Torej - za 
vzpostavitev običajne vozne sposobnosti in za jasno glavo. Če ste tako, na primer, zvečer ob 8. uri izpili 
150 gromov alkohola, za volan ne smete sesti pred prvo jutranjo uro.

XXXXXXXXXX

Ime "influenca" za gripo prihaja od angleške besede Influence - vpliv. Do tega imena je prišlo zaradi 
ljudskega prepričanja ob njenem pojavu, do ljudje zanjo zbolijo zaradi "vpliva hudobnih sil na človeka".

XXXXXXXXXX

In še tale podatek iz Anglije. Nekoč (od 15. do 17. stoletja) so v tej deželi verjeli, da lahko rdeča barva 
pomaga bolnikom. Da bi jim znižali vročino, so bolnike oblekli v rdeče spalne srajce in jih obdali z kar 
največ možnimi rdečimi predmeti.

-\

Durhcug vici

Priče
Na policijski postaji:
- Zakaj ste na tržnici kradli 
pomaranče?
- To ni res, tet je laž!
- Kako da ne, imamo tri priče, 
ki so vas videle.
- Pa kaj, jaz vam jih lahko 
pripeljem še več. ki me niso 
videli.

Tcčncst
Marija preko telefona:
- Kje se bova danes dobila?
- Kjerkoli.
- Kdaj pa?
- Kadarkoli.
- V redu, samo glej, da boš 
točen!

Super znanje
Vili in Marko igrata človek ne 
jezi se, pa pravi Vili:
- Šah.
- Ne lomi ga, saj vendar veš, da 
pri košarki ni enajstmetrovk.

Nic strahu
Marička svojemu ljubemu, ki se 
odpravlja domov:
- Zlezi nazaj v posteljo, pravkar 
mi je mož telefoniral, da s tabo 
igra šah.

Ni presterà
Stric pravi Tončeku:
- Pridi k meni in mi sedi na 
kolena.
- Ni prostora, tam je že tvoj tre
buh, odvrne Tonček.

Edina želja
Mož vpraša ženo:
- Kaj si najbolj želiš za rojstni 
dan?
- Ločitev, odvrne žena.

Eelevni eas
Direktor kandidatu za službo:
- Pri nas zahtevamo osem ur dela.
- Prav, se strinjam, v koliko 
dneh je pa treba opraviti teh 
osem ur?

Dellse pečutie
Sestra pravi zdravniku:
- Pacient iz sobe 5 se danes 
bolje počuti.
- Res, to je sam povedal?
- Ne, rekel je, da se slabo
počuti. Z.Š.
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no TEKSTILNA INDUSTRIJA
Otiški vrh d.o.o.
Otiški vrh 53,26373 Šentjanž pri Dravogradu 
Tel.: 0602 85 234, fax: 85 279

Tekstilna industrija Otiški vrh

V novem letu vam iz srca želimo:
X da bi ponoči dobro spali
X da bi bili brez skrbi, če bi vam veter privzdignil krilo ali če bi izpod bluzice pokukala naramnica vašega nederčka 
X da bi se samozavestno sprehodili ob bazenu

PIŽAME, JUTRANJE HALJE, NOGAVICE, PERILO, KOPALKE, KOPALNI PLAŠČI

<£P
ZDRUŽENA LISTA
socialnih demokratov

ZDRUŽENA LISTA SOCIALNIH 
DEMCURATOV - ZLSD - 
CD/HCČNA CRCANIZACI JA
VilŽISDE
DOLINE

SREČNO, 
ZDRAVO IN 
USREŠNC

1990

Koroška cesta 2 
Ó23Ó0 RADUE OB DRAVI 

SLO
Telefon: 0602 71 098 
Telefax: 0602 71 098

VAL BADIA RADLIE

*3

0»*V
Sl*«

«9^

K;
- KOVU

K-KOVIZ
Mežica, Ob Sumcu 9, 
TelJfax 0602 35-672 
mobitel 0609 624-09

Vsem poslovnim partnerjem želimo prijetne božične in novoletne 
praznike ter mnogo sreče in poslovnih uspehov v letu 1996

V tem in v naslednjih letih bodo kvalitetno opravljene storitve:
- davčnega svetovanja
- vodenja poslovnih knjig (enostavnega ali dvostavnega knjigovodstva)
- uvoza in izvoza
nepogrešljiv steber vašega poslovnega uspeha.

Dovolite, da to opravimo mi za vas, v obojestransko zadovoljstvo in korist.

Pokličite, še boljše, obiščite nas !
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DOBRA DRUŽB/\... PRAZNIČNO OBLOŽENA 
MIZA,... OHLAJEN ŠAMPANJEC...

SAM'ŠE NEKAJ MANJKA

Z VAMI TUDI NA... 
BOŽIČNI IN SILVESTRSKI VEČER

- praznične igre z bogatimi nagradami
- hit leta '95
- glasba po vašem izboru...

Od prazničnega večera do novoletnega jutra - vso 
noč! Pridružite se nam!

NAJ VSE POMEMBNE 
PRAZNIKE VAŠEGA ŽIVLJENJA 

POSLADIJO NAŠE DOBROTE.

Slaščičarna POLANŠEK

VSEM OBČANOM, NAŠIM CENJENIM GOS
TOM, ŠE POSEBEJ PA PRIJATELJEM IN 
ZNANCEM, KI NAM DAJETE PODPORO 
PRI IZGRADNJI POSLOVNO ŠPORTNEGA 
KOMPLEKSA TRABERG DRAVOGRAD 
ÌMUMQ VESELE BGŠIČNE PRAZNIKE 
TRR USPEHOV IN OSEBNE SREČE POLNO 
NOVO LETO
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